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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 4/2009 
Caràcter: ordinària 
Data: 24 d´abril de 2009 
Horari: de 10:05 a les 12:45 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
Paer en cap 

Marta Camps Torrens,  1a Tinent d'Alcalde 
Josep Presseguer Gené,  2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,  3a Tinent d'Alcalde 
Montse Parra  Albà,  4a Tinent d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,  5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,  6a Tinent d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,  Regidor 
Oriol Yuguero Torres,  Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,  Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,  Regidora 
Juan Gómez López,  Regidor 
Sara Mestres Llusà,  Regidora 
Luis Franco Bergua,  Regidor 
Neus Brocal Mañas,  Regidora 
Isidre Gavín Valls,  Regidor 
Alexis Guallar Tàsies,  Regidor 
Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,  Regidora 
Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
Enric Montanya Mias,  Regidor 
Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
Francesc Mitjans Guardiola,  Regidor 
M. Mercè Rivadulla Gracia,  Regidora 
Ismael Zapater Zapater,  Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Enrique Vicente Añaños,  Secretari general adjunt 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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Excusa la seva assistència: 
 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  

 
 
 
Tresorera 

 
 
 
ORDRE DEL DIA 
 
 
 
1.- AROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar l'acta de la sessió anterior feta el dia 27 de març de 2009. 

 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDI A DES DEL DARRER 
PLE ORDINARI 
  
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer ple ordinari 
i que van del núm. 1554 fins al núm. 2309 ambdòs inclosos. 
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFICA DEL DECRET D'ALCALDIA  DE DATA 6-4-2009 
RELATIU A LA REESTRUCTURACIÓ DE LA  GUÀRDIA URBANA 
  
La corporació resta assabentada del decret dictat per l'Alcaldia en data 6-4-2009, el qual en 
la seva part dispositiva diu: 
 
"1r. Ratificar l' "Acord de reestructuració de la Guàrdia Urbana de l'Ajuntament de Lleida" que 
es va signar el dia 2 d'abril de 2009 amb el contingut que consta a l'expedient i en aplicació 
del mateix iniciar el proceidment per a la redistribució dels efectius de la Guàrdia Urbana de 
l'Ajuntament de Lleida determinats a l'acord esmentat, aprovar la convocatòria i realitzar els 
tràmits necessaris per a la seva efectivitat. 
 
2n. Notificar aquesta resolució a tots aquells que puguin resultar interessats". 
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4.- ACORD COMPLEMENTARI ALS DEL CARTIPÀS MUNICIPAL ADOPTATS EN LA 
SESSIÓ DEL 29-6-2007 
  
Vista la proposta de l'Alcaldia, per unanimitat s'acorda aprovar el següent organitzatiu 
complementari: 
 
Primer.- Als efectes de regular la situació dels membres no adscrits de la corporació i els 
canvis introduïts en el grup municipal del PP, els acords del Cartipàs municipal, aprovats en 
la sessió del dia 29 de juny de 2007, queden modificats de la forma següent: 
 
a. CONSTITUCIÓ DE GRUPS POLÍTICS DE LA CORPORACIÓ,  DESIGNACIÓ DE 
PORTAVEUS, CONSTITUCIÓ DE LA JUNTA DE PORTAVEUS I DESIGNACIÓ DE CAP DE 
L'OPOSICIÓ. 
 
La composició del grup municipal del PP és la següent: "3.GRUP MUNICIPAL DEL PP: 
Constituït per 2 regidors/es. Portaveu S. Sa. Maria José Horcajada i Bell-lloch". 
 
En relació amb la Junta de Portaveus s'afegeix el paràgraf següent:   " Els regidors/es no 
adscrits/es no formaran part de la Junta de Portaveus. Podran assistir a les reunions a les 
quals siguin convocats expressament per la Presidència.".  
 
b. RÈGIM  DE  SESSIONS  PLENÀRIES  I  NORMES  DE  FUNCIONAMENT DEL  PLE 
 
L'ordre d'intervenció dels regidors no adscrits serà abans de la resta de grups. Tindran dret a 
la presentació de propostes, assumptes d'urgència, mocions, esmenes, precs i preguntes.  
 
Quan a temps d'intervencions, s'afegeix un paràgraf al punt 2.3.4.4, amb el següent 
contingut: "El temps d'intervenció dels regidors no adscrits no podrà ultrapassar, en el seu 
conjunt, l'atribuït a un dels grups municipals. Es repartirà entre tots de forma proporcional, tot 
i que en podran renunciar a la part proporcional en benefici d'altre membre no adscrit.".  
 
c. PROPOSTA DE CREACIÓ I COMPOSICIÓ DE LES COMISSIONS INFORMATIVES 
Els dos primers paràgrafs del punt segon queden redactats de la forma següent:  
 
"Atenent que el vot en les Comissions Informatives te sempre caràcter de vot ponderat, cada 
Comissió estarà integrada per 13 regidors d'acord amb la composició següent :  6 
regidors/es del PSC, 3 de CiU, 1 del PP, 1 d'ERC, 1 d'ICV-EUiA i 1 corresponent als 
membres de la corporació no adscrits.  
Quan el nombre de regidors o regidores no adscrits sigui igual i superior a dos, tindran dret a 
participar només en dos de les Comissions Informatives creades. ".  
 
d. REGIM ECONÒMIC DELS MEMBRES DE LA CORPORACIÓ I DELS GRUPS POLÍTICS. 
Al paràgraf tercer del punt 1.1, s'afegeix el següent: "Els regidors i regidores no adscrits 
podran accedir a les dedicacions previstes en aquest paràgraf  en les mateixes condicions 
que la resta de membres de la corporació. ". 
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S'afegeix un nou paràgraf al punt número 2, amb el següent text: "Els regidors i regidores no 
adscrits no tenen dret a percebre cap quantitat mínima ni cap import en concepte 
d'assignació als grups. Disposaran dels mitjans necessaris per l'exercici de les seves 
funcions i el servei de secretaria els hi serà prestat des de l'estructura municipal".  
 
e. PROPOSTA DE COMPOSICIÓ DELS CONSELLS D'EMPRESES, INSTITUTS I 
PATRONATS MUNICIPALS. 
S'afegeix un nou paràgraf segon amb aquest text: "Els regidors i regidores no adscrits no 
tenen dret formar part i/o a designar representants en els consells d'empreses, organismes 
autònoms, instituts, ens o patronats municipals. ".  
 
Segon.- Es dona una nova redacció (més clarificadora) al paràgraf quart del punt 1.1 de 
l'epígraf relatiu de l'acord del Cartipàs  que regula el  règim econòmic dels membres de la 
corporació, que queda redactat de la forma següent: 
 
" Per resolució de l'Alcalde es determinarà el règim i percentatge  de dedicació que s'assigni 
als Regidors que accedeixin  a la dedicació parcial. També podrà establir la incorporació del 
diferencial retributiu de portaveu, en el cas dels membres de la corporació que desenvolupin 
aquesta tasca i tinguin dedicació parcial.". 
 
Tercer.- Es corregeix una errada material en el quadre b (règim retributiu) del punt del 
Cartipàs relatiu als llocs de treball de personal eventual de confiança, d'assessorament 
especial i suport als grups polítics, en l'únic  dels llocs de treball on diu Nivell "26/24" ha de 
dir Nivell "28/26". 
 
Quart.- Publicar aquest acord en el BOP de Lleida i en el web municipal, als efectes 
previstos en la l'article 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de la bases de règim 
local i la resta de normativa concordant.  
 
Cinquè.- Donar trasllat del present acord als grups municipals, a la Intervenció, la Tresoreria 
 i a les gerències i serveis afectats, als efectes legals oportuns.  
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5.- DESIGNACIÓ DE DIVERSOS MEMBRES DEL CONSELL GENE RAL DEL CONSORCI 
DE PROMOCIÓ ECONÒMICA 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Designar el Sr. Josep Clotet i Sopeña com a vocal del Consell General del  Consorci de 
Promoció Econòmica de Lleida, a proposta del grup municipal del PSC, de conformitat amb 
el previst en l'article 8.1.a dels nous estatuts consorcials.  
 
2n. Designar el Sr. Josep Maria Riu i Vila com a vocal del Consell General del  Consorci de 
Promoció Econòmica de Lleida, a proposta del grup municipal de CiU, de conformitat amb el 
previst en l'article 8.1.a dels nous estatuts consorcials.  
 
3r. La substitució del Sr. Gerard Guiu i Ribé com a vocal del Consell General del  Consorci 
de Promoció Econòmica proposat pel grup municipal del PSC, designant per substituir-lo el 
Sr. Guillermo Hervera i Nadal.   
 
4rt. Agrair el Sr. Gerard Guiu i Ribé  la tasca desenvolupada en el Consell General del 
Consorci com a vocal representant de l'Ajuntament de Lleida. 
 
5è. Comunicar aquest acord a les persones interessades i a la Presidència i la Secretaria del 
Consorci de Promoció Econòmica de Lleida, als efectes legals oportuns. 

 
 
6.- MODIFICACIÓ DE DIVERSOS REPRESENTANTS EN ÒRGANS  DE GOVERN 
D'ORGANISMES AUTÒNOMS MUNICIPALS, A PROPOSTA DEL GR UP MUNICIPAL DEL 
PP 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Designar el Sr. Antonio Escudero Cantalapiedra com a vocal del Consell Rector de 
l'organisme autònom municipal Institut Municipal d'Educació de  Lleida, a proposta del grup 
municipal del PP, en substitució del Sr. José Manuel Rodríguez García.  
Agrair el vocal Sr. José Manuel Rodríguez García la tasca desenvolupada en el Consell 
Rector d'aquest organisme municipal. 
 
2n. Designar el Sr. Miquel Prunera Ibars com a vocal del Consell Rector de l'organisme 
autònom municipal Institut Municipal d'Acció Esportiva de  Lleida, a proposta del grup 
municipal del PP, en substitució del Sr. Miguel López Escribano.  
Agrair el vocal Sr. Miguel López Escribano la tasca desenvolupada en el Consell Rector 
d'aquest organisme municipal. 
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3r. Designar el Sr. Salvador Puy Castarcenas com a vocal del Consell Rector de l'organisme 
autònom municipal Institut Municipal de Comerç, Mercats i Consum, a proposta del grup 
municipal del PP, en substitució del Sr. Julián Rodríguez Alonso.  
Agrair el vocal Sr. Julián Rodríguez Alonso la tasca desenvolupada en el Consell Rector 
d'aquest organisme municipal. 
 
4rt. Designar la Sra. Anabel Bernadó Galofré  com a vocal del Consell d'Administració de 
l'organisme autònom municipal Institut Municipal d'Informàtica - ACCÉS,  a proposta del grup 
municipal del PP, en substitució del Sr. Antonio Escudero Cantalapiedra.  
Agrair el vocal Sr. Antonio Escudero Cantalapiedra la tasca desenvolupada en el Consell 
d'Administració d'aquest organisme municipal. 
 
5è. Comunicar aquest acord a les persones interessades i a les Presidències i les 
Secretaries dels organismes autònoms afectats, als efectes legals oportuns. 

 
 
7.- CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT CIE NTÍFIC  I INVESTIGADOR 
AL COL·LEGI OFICIAL DE VETERINARIS DE LLEIDA 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
La concessió d'una placa de la Paeria al mèrit científic i investigador al COL·LEGI OFICIAL 
DE VETERINARIS DE LLEIDA , atès que ara fa 100 anys,  i tenint en consideració que les 
activitats d'aquest Col·legi professional han estat encaminades no solament a la defensa 
dels seus col·legiats, sinó que també han estat col·laborant de forma continuada en la millora 
i promoció de la ciutat. 
 
 
8.- CONCESSIÓ DE  LA MEDALLA DE LA CIUTAT AL SR. JO SEP MARIA PUJOL GORNÉ 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Ciutat al Sr. Josep Maria Pujol 
Gorné.  
 
El Sr. Josep Maria Pujol destaca per la seva intensa i fructífera labor, com a president del 
Consell Social de la Universitat de Lleida; responsabilitat  per a la qual va ser-ne designat pel 
Govern de la Generalitat de Catalunya, per dos mandats  consecutius (1999-2008), període 
en el que aconseguí dinamitzar i incorporar de manera sistemàtica la participació de la 
societat lleidatana en la UdL, en projectes tan rellevants i singulars com la seva Planificació 
Estratègica, la participació en la definició dels plans d'estudis, de les noves titulacions que, 
com a conseqüència del seu desplegament s'han anat incorporant entre les quals cal 
mencionar de manera especial el primer grau a nivell estatal en Ciència i Salut animal. 
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9.- CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT C ULTURAL O ARTÍSTIC AL 
SR. ALBERT LLORENS BOSCH 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit cultural o artístic al Sr. 
Albert Llorens Bosch. 
 
El Sr. Albert Llorens, el gener de 2009 ha estat el 50è any consecutiu que personifica el Gran 
Camarlenc. És un aniversari prou especial atès que ha exercit d'ambaixador de la Festa dels 
Reis durant més de cinc dècades, recollint les cartes a tres generacions de lleidatans i 
lleidatanes de la mateixa família, perpetuant i consolidant una tradició. 

 
 
10.- CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT CULTURAL O ARTÍSTIC A 
LA SRA. PEPITA DOMINGO CHARLES 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit cultural o artístic a la 
Sra. Pepita Domingo Charles. Per la seva gran tasca de suport al treball dels joves 
dissenyadors de moda internacionals, donant a conèixer a la ciutat de Lleida el treball 
d'aquests professionals que, posteriorment i gràcies a l'aposta de botigues com Domingo's a 
Lleida i d'altres pioneres en altres ciutats, han obtingut el reconeixement internacional en el 
món de la moda. 

 
 
11.- CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT CU LTURAL O ARTÍSTIC A LA 
PARRÒQUIA DE LA MARE DE DÉU DEL CARME 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit cultural o artístic a la 
Parròquia de la Mare de Déu del Carme. 
 
Durant més de 50 anys ha estat per a Lleida una comunitat viva i dinàmica. Manté una 
orientació de la pastoral al servei de les necessitats de la comunitat i de la ciutat. Una 
parròquia oberta a tothom. 
És una parròquia amb una personalitat molt marcada; des de fa molts anys ha estat un focus 
de cultura a Lleida; són moltes les persones que, ara i abans, tenen un record de vivències 
de joventut, d'activitats culturals i recreatives, de moviments diversos, d'agrupacions. 
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12.- CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT CU LTURAL O ARTÍSTIC A LA 
COMPANYIA DE TEATRE AL CARRER XIP XAP 
  
Vista la proposta de l'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit cultural o artístic a la 
Companyia de Teatre de carrer Xip Xap. 
 
La Companyia de Teatre de carrer Xip Xap l'any passat va celebrar el 25è aniversari. Fou 
fundada el 1983 a Lleida com a companyia de teatre infantil de carrer i professional, en un 
moment en què aquesta professió gaudia de molt poca consideració social. 
 
Van situar-se amb els seus espectacles en les festes catalanes i en els àmbits socioculturals 
d'arreu de Catalunya, amb la utilització del teatre infantil i l'animació com una de les eines 
d'afermament de la llengua catalana. 
 
 
13.- CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT CU LTURAL O ARTÍSTIC A LA 
CADENA SER DE LLEIDA 
  
Vista la proposta de l'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit cultural o artístic a la 
Cadena Ser. 
 
La Cadena Ser celebra el 75è aniversari de la seva fundació. És una extensa trajectòria al 
llarg de la qual la Cadena Ser, amb Ràdio Lleida al capdavant, ha esdevingut un referent en 
l'àmbit del periodisme i la comunicació a Lleida. 
A la remarcable tasca de l'emissora cal afegir els 40 Principals, la Cadena Dial i M 80 que a 
més de portar a l'audiència lleidatana els èxits del moment o els clàssics, han fet una gran 
aportació a la cultura de Lleida amb l'organització de concerts que han portat a la ciutat 
grans noms de l'escena nacional i conjunts locals. 
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14.- CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT CU LTURAL ALS 
FRANCISCANS DE LLEIDA  (ELS FRARETS) 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit cultural als Franciscans 
de Lleida (els frarets). 
 
Els Franciscans de Lleida (els frarets) tenen un arrelament a la ciutat que va des d'antic 
(l'ordre es va establir al territori el 1217), si bé és en l'any 1908 que es fundà el Convent de 
Sant Antoni de Lleida. 
 
En més de cent anys, han demostrat el seu servei a la ciutat. Durant més de 30 anys van 
estar a càrrec del Col·legi Residència Universitària. Exhaurida aquesta etapa, la vocació de 
servei a la comunitat ha continuat amb l'adequació de les instal·lacions per a una residència 
geriàtrica en col·laboració amb la Fundació Adesma.  
 
La seva tasca diària es fonamenta en la vocació de servei i la implicació amb el teixit social i 
cultural en la nostra ciutat. 
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15.- RETIRADA DE LA MEDALLA DE LA CIUTAT AL GENERAL  FRANCISCO FRANCO 
  
Per tal de donar compliment a la Llei de la memòria històrica de 26 de desembre de 2007, 
que insta a les administracions públiques a adoptar les mesures oportunes per a la retirada 
d'escuts, insígnies, plaques i altres objectes commemoratius d'exaltació, personal i col·lectiva 
de la sublevació militar, de la guerra civil i de la repressió de la dictadura. 
 
L'Alcaldia va demanar informe jurídica a la Secretaria General de l'Ajuntament de Lleida 
sobre la possibilitat de retirar la medalla de la ciutat atorgada en el seu dia, per acord plenari, 
al General Francisco Franco Bahamonde. 
 
Vist l'informe del Secretari General en el sentit que la retirada de la medalla pot efectuar-se 
per l'acord plenari, considerant que els arguments de l'acord del Ple Municipal de 23 de 
desembre de 1941 per l'atorgament de la medalla d'Or de la ciutat al general Francisco 
Franco Bahamonde fan referència explícita a la guerra civil i les posteriors conseqüències 
repressives de la dictadura, així com l'exaltació del règim dictatorial imposat. 
 
Vist l'informe favorable de la Comissió Informativa de Promoció Cultural i Festes, reunida el 
dia 21 d'abril de 2009,. 
 
Vista la proposta d'Alcaldia, amb 26 vots a favor del PSC , CiU, ERC, PP, ICV-EUiA i el 
regidor no adscrit i 1 abstenció de la regidora del PP, Sra. Horcajada, s'acorda: 
 
1r. La retirada de la Medalla de la Ciutat al general Francisco Franco Bahamonde, atorgada 
pel Ple de l'Ajuntament en la sessió del dia 23 de desembre de 1941. 
 
2n. L'anotació d'aquesta retirada en el Llibre d'Honor de "Distincions i nomenaments". 
 
3r. Notificar aquest acord al Govern Central, a la Generalitat de Catalunya i a les persones i 
altres institucions que es considerin oportunes. 
 
 
16.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT A LA FUNCIONÀRIA MAR TA ROIG BRAVO 
  
Vista la proposta del cap del Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària interina Sra. Marta Roig Bravo (1971), arquitecta, per exercir un 
segon lloc de treball o activitat d'arquitecta, per compte propi al municipi de Linyola amb una 
dedicació de quinze hores setmanals. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans. 
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17.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL.LICITADA PER ESP ERANÇA BOSCH 
BALCELLS 
  
Vista la proposta del cap del Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària interina Sra. Esperança Bosch Balcells (1402), auxiliar 
administrativa, per exercir un segon lloc de treball o activitat d'administrativa, al Centre 
Recuperació Lleida,  amb una dedicació de cinc  hores setmanals. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans. 
 
 
18.- APROVACIÓ ESTATUTS DEL CONSELL PER A LA FORMAC IÓ PROFESSIONAL DE 
LLEIDA 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial, 
per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  Aprovar els estatuts del Consell per a la formació professional de Lleida. 
 
2n.  Exposar al públic els estatuts del Consell per a la formació professional de Lleida durant 
el termini de 30 dies, mitjançant anuncis a publicar al BOP de Lleida, al DOGC i Tauler 
d'anuncis municipal. 
 
3r. Declarar definitivament aprovats els estatuts del Consell per a la formació professional de 
Lleida, si no es presenta cap al·legació o reclamació en el termini esmentat, així com acordar 
la publicació íntegra dels estatuts  als efectes oportuns. 
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19.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESS UPOST DEL  L'INSTITUT 
MUNICIPAL D'OCUPACIÓ "SALVADOR SEGUI" 2009 (I) 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial i 
l'informe de l'interventor, per unanimitat, s'acorda: 
 
1r. Aprovar l'expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l'Institut Municipal 
d'Ocupació "Salvador Seguí" 2009 (I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 
                                          ESTAT DE DESPESES 
                                                 -Augments- 
 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 
1. . . . . . . . . . . . . . .            3.000,00 
2. . . . . . . . . . . . . . .        159.895,00 
4. . . . . . . . . . . . . . .          32.155,61 
6. . . . . . . . . . . . . . .        190.905,46 
T O T A L. . . . . . . . . .      385.956,07 
 
ESTAT D'INGRESSOS 
                                                    -Augments- 
 
CAPITOL                     TOTAL CAPITOL 
 8 .  . . . . . . . . . . . .        385.956,07  
 
                        R E S U M 
 
Augment en despeses . . . . .     385.956,07 
Augment d'ingressos (aplicació 
 romanent de tresoreria). . . . .   385.956,07 
                                              ANIVELLAT 
 
2n.  Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents generals de 
l'expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r.  De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d'exposició pública, 
l'acord d'aprovació de l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Institut 
Municipal d'Ocupació "Salvador Seguí" 2009 (I), es considerarà aprovat definitivament, 
sotmetent-se posteriorment l'expedient al tràmit de publicació en els termes regulats pel 
Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de 
les Hisendes Local. 
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20.- INCORPORACIÓ DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA A L' "A SOCIACIÓN DE DESTINOS 
PARA LA PROMOCIÓN DEL TURISMO GASTRONÓMICO" 
  
Vista la proposta del gerent de Turisme de Lleida, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Sol·licitar la incorproació de l'Ajuntament de Lleida a l' "Asociación de destinos para la 
promoción del turismo gastronómico". 
 
2n. Donar la conformitat al text dels Estatuts de l' "Asociación de destinos para la promoción 
del turismo gastronómico". 
 
3r. Autoritzar l''Il·lm. Sr. alcalde, amb poders tan amplis com  a Dret calguin, per a l'execució 
del present acord, la signatura de documents i actes d'adhesió, la designació de la 
representació municipal en els òrgans de l'associació i la realització de tots els actes 
complementaris que es derivin de la condició d'associat". 

 
 
21.- APROVACIÓ CONCESSIÓ DE MEDALLA DE LA PAERIA A LA SOLIDARITAT A LA 
SRA. M. CARME MATA I VIDAL 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria a la solidaritat a la Sra. Ma. 
Carme Mata i Vidal, fonamentada en la seva important tasca tant en el camp de la sanitat, 
com de l'ensenyament i per la seva dedicació a les persones, especialment, envers els 
col·lectius de malalts i els seus familiars i persones més vulnerables. 
 
També per la seva contribució en la formació de professionals de l'àmbit social i sanitari, als 
que, més enllà de la transmissió de coneixement, ha sabut traslladar la seva visió ètica de la 
professió i de la seva sensibilitat.  
 
 
22.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PA ERIA A LA SOLIDARITAT 
A LA LLAR MUNICIPAL DE JUBILATS DEL SECÀ DE SANT PE RE 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria a la solidaritat a la Llar Municipal 
de Jubilats de Secà de Sant Pere, fonamentada en la important tasca que des de fa més de 
25 anys està duent a terme, especialment amb la gent gran, tot i potenciant la participació 
d'aquest col·lectiu en les activitats i en la vida lúdica  i de lleure de la nostra ciutat. 
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23.- APROVACIÓ CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA A  LA SOLIDARITAT A LA 
LLAR MUNICIPAL DE JUBILATS DE MAGRANERS 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria a la solidaritat a la Llar Municipal 
de Jubilats de Magraners, fonamentada en la important tasca que des de fa més de 25 anys 
està duent a terme, especialment amb la gent gran, tot i potenciant la participació d'aquest 
col·lectiu en les activitats i en la vida lúdica i de lleure de la nostra ciutat. 
 
 
24.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PA ERIA A LA SOLIDARITAT 
A L'ESPLAI BALÀFIA 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria a la solidaritat a l'Esplai Balàfia, 
fonamentada en la important tasca que des de fa 25 anys està duent a terme, especialment 
amb la gent gran, tot i potenciant la participació d'aquest col·lectiu en les activitats i en la vida 
lúdica i de lleure de la nostra ciutat. 
 
 
25.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PA ERIA AL MÈRIT 
EDUCATIU AL CEIP EL SEGRIÀ (PARTIDA DE LLÍVIA) 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit educatiu al CEIP El 
Segrià (partida de Llívia), fonamentada en la llarga  trajectòria educativa i amb motiu de la 
celebració del 75è aniversari de la seva creació. 
 
 
26.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI SUBSCRIT AMB LA UNIVER SITAT DE LLEIDA  PER 
TAL DE COL·LABORAR EN LA CREACIÓ DE L'OBSERVATORI D E LA INFÀNCIA I 
L'ADOLESCÈNCIA DE LA CIUTAT DE LLEIDA 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Ratificar el conveni subscrit entre l'Ajuntament de Lleida i la Universitat de Lleida, el dia 27 
de febrer de 2009, per tal de col·laborar en la creació de l'Observatori de la infància i 
l'adolescència de la ciutat de Lleida, en el marc d'actuació del Consell Assessor Municipal de 
la infància i l'adolescència, en les condicions previstes en el clausulat d'aquest document. 
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27.- APROVACIÓ DE LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PA ERIA A LA SOLIDARITAT 
A MANS UNIDES 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria a la solidaritat a Mans Unides 
Lleida, fonamentada en la important tasca que des de fa 50 anys està duent a terme, ha 
potenciat el creixement de la xarxa solidària de la ciutat de Lleida, contribuint a l'eradicació 
de la pobresa, a la cobertura de les necessitats socials bàsiques i a potenciar la solidaritat 
dels ciutadans i ciutadanes de Lleida mitjançant la sensibilització i el coneixement dels 
pobles d'arreu. 
 
 
28.- APROVACIÓ BASES ESPECÍFIQUES I CONVOCATÒRIA D' AJUTS PER A L'ANY 
2009 PER A DUES LÍNIES SUBVENCIONADORES DE LA REGID ORIA D'ESPORTS 
  
Vista la proposta del gerent de Serveis a les Persones, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  Aprovar les adaptacions, pel que fa als anys, en les bases específiques de cada línia 
subvencionadora corresponent a la Regidoria d'Esports. A tal efecte les referències 
corresponents a l'exercici 2007 estaran adaptades com a any anterior a la convocatòria, les 
referències a any 2008 estaran adaptades com a any de la convocatòria, i les referències a 
2009 com a any següent a la convocatòria. 
 
2n.  Aprovar la convocatòria pública de línies subvencionadores de la Regidoria d'Esports 
per a l'any 2009 que tindran un termini de presentació de sol·licituds d'un mes des de 
l'endemà de la publicació d'aquesta convocatòria al Butlletí Oficial de la Província. 
 
· Ajuts adreçats a la promoció d'activitats esportives: 315.287,04 euros amb càrrec a la 
partida 05 452 48901 
· Ajuts adreçats a la promoció d'accions esportives de caire puntual i de competició: 
30.168,00  euros amb càrrec a la partida 05 452 48901 
 
3r.  Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor de les línies subvencionadores d'Esports 
en la persona del regidor Sr. José Maria Alonso Fernández. 
 
4t.  Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora de les línies 
subvencionadores d'Esports. 
 
La Comissió Avaluadora estarà formada per: 
 
Sr. Carles Alsinet i Mora Gerent de Serveis a les Persones 
Sr. Rafa Carpi i Badia Director de l'IMAE 
 
5è. Es delega expressament en la Junta de Govern Local i en l'Alcaldia (indistintament) la 
resolució  de qualsevol al·legació o reclamació en relació a l'adopció de les mesures 
pertinents en relació a una eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds. 
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29.- APROVACIÓ SOL.LICITUD AL CONSELL CATALÀ DE L'E SPORT DE CONCESSIÓ 
DE SUBVENCIONS PEL DESENVOLUPAMENT DEL PLA DE L'ESP ORT CONTRA LES 
DESIGUALTATS, CORRESPONENTS AL PROGRAMA F 
  
Vista la proposta del cap de Secció de la Regidoria d'Esports, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar la sol·licitud presentada al Consell Català de l'Esport per a la convocatòria de 
subvencions per al desplegament del Pla Esport contra les Desigualtats corresponents al 
Programa F. 
 
 
30.- RATIFICACIÓ CONVENI AMB FEDERACIÓ CATALANA DE TENNIS, LA 
REPRESENTACIÓ TERRITORIAL DE LA FCT A LLEIDA, EL CL UB TENNIS LLEIDA I LA 
REAL FEDERACIÓ ESPAÑOLA DE TENIS 
 
Atès que en data 30 de gener de 2009 es va signar el conveni de col·laboració entre 
l'Ajuntament de Lleida, la Federació Catalana de Tennis (FCT), la Representació Territorial 
de la FCT a Lleida, el Club de Tennis Lleida i la Real Federación Española de Tenis, per a la 
celebració de la primera eliminatòria de Fed Cup durant els anys 2009, 2010 i 2011. 
 
Atès que l'Institut Municipal d'Acció Esportiva ha previst una partida econòmica per fer front a 
les despeses derivades d'aquest conveni. 
  
Vista la proposta del gerent de Serveis a les Persones, per unanimitat s'acorda: 
 
Ratificar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida, la Federació Catalana de 
Tennis (FCT), la Representació Territorial de la Federació Catalana de Tennis a Lleida, el 
Club de Tennis Lleida i la Real Federación ESpañola de Tenis. 
 
 
31.- APROVACIÓ CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA A L MÈRIT ESPORTIU AL 
CLUB BASQUET LLEIDA 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit esportiu al Club Bàsquet 
Lleida, fonamentada en la important tasca que ha dut a terme aquesta entitat en el món de 
l'esport, especialment en la promoció del bàsquet femení, i coincidint amb el seu 25è 
aniversari.  
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32.- APROVACIÓ CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA A L MÈRIT ESPORTIU AL 
CLUB ESCACS LLEIDA 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit esportiu al Club Escacs 
 Lleida, fonamentada en les importants fites aconseguides dins del món dels  escacs i en la 
seva contribució al món de l'esport  que des de fa 75 anys ha dut a terme aquesta entitat.  

 
 
33.- APROVACIÓ CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA A L MÈRIT ESPORTIU AL 
CLUB PATINS BORDETA 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit esportiu al Club Patins 
Bordeta, fonamentada en la important tasca que duu a terme aquesta entitat en el món de 
l'esport i de la formació i tot coincidint amb la celebració del seu 25è aniversari. 
 
 
34.- APROVACIÓ CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA A L MÈRIT ESPORTIU AL 
CLUB ESPORTIU MARISTES MONTSERRAT 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit esportiu al Club Esportiu 
Maristes Montserrat Lleida, fonamentada en la important tasca que duu a terme aquesta 
entitat  en el món de l'esport i que té com a objectiu principal donar als nois i noies de l'esport 
com a mitjà de creixement personal i social, tot coincidint amb el seu 25è aniversari. 

 
 
35.- CESSIÓ GRATUÏTA D'UNA FINCA MUNICIPAL, SITUADA  AL P.P. SUR-11, A 
L'EMPRESA PUBLICA G.S.S. PER TAL DE DESTINAR-LA A L A CONSTRUCCIÓ D'UN 
CENTRE ESPECIAL DE TREBALL 
  
Vista la  proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Ampliar l'espai cedit inicialment al Servei Català de la Salut de la Generalitat de Catalunya 
per acords plenaris de dates 30 de setembre de 2005 i 27 de juliol de 2007, d'una finca 
municipal, situada a l'àmbit del P.P. SUR 11, qualificada d'equipament i destinada a la 
construcció d'un Centre de Treball Especial (bugaderia). 
 
Igualment es modifiquen les confrontacions i superfície de la finca objecte de cessió que 
serà de 4.813,00 m2; no obstant, estarà situada en el mateix indret. 
 
Descripció i inscripció de la finca: pendent d'instrumentar. S'adjunta plànol d'ubicació de la 
finca. 
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2. Aprovar el canvi de titular del cessionari a favor de l'empresa pública de la Generalitat de 
Catalunya, Gestió de Serveis Sanitaris (GSS). 
 
3. Mantenir la validesa i plena eficàcia de la resta de punts dels acord plenaris de 30 de 
setembre de 2005 i 27 de juliol de 2007. 
 
4. Notificar l'acord als interessats. 
 
5. Delegar en l'Il.lm. Sr. Alcalde la resolució de totes les incidències derivades d'aquest 
acord, així com facultar-lo amb poders tant amplis com sigui necessaris per a la seva 
execució. 

 
 
36.- COMPLEMENTACIÓ ACORD PLENARI DE 27-2-2009 D'AC CEPTACIÓ DE LA 
CESSIÓ, FETA PER L'AGÈNCIA DE RESIDUS DE CATALUNYA,  DELS TERRENYS QUE 
CINFIGUREN EL CENTRE DE TRACTAMENT DE RESIDUS DEL S EGRIÀ I 
L'ADSCRIPCIÓ D'AQUESTS AL CONSORCI DE GESTIÓ DE RES IDUS 
  
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Complementar  l'acord plenari de data 27 de febrer de 2009 d'acceptació de la cessió, 
efectuada per l'Agència de Residus de Catalunya, dels terrenys que configuren el Centre de 
Tractament de residus municipals del Segrià de Montoliu, i d'adscripció d'aquests al Consorci 
de Gestió de Residus del Segrià, per a la finalitat ambiental recollida en la Resolució de 
l'Agencia de Residus de Catalunya de data 2 de febrer de 2009, que compren tractar 
adequadament en les corresponents instal·lacions el conjunt de les fraccions de residus 
municipals recollides selectivament, i l'objecte de recuperar i reciclar, al màxim possible, les 
diferents matèries que composen les deixalles, amb l'objecte de valoritzar-les materialment i 
de reduir el seu rebuig i millorar-ne la seva disposició finals. 
 
2. Notificar el present acord a l'Agència de Residus de Catalunya. 
 
3. Facultar i delegar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb els poders més amplis que en Dret sigui 
necessari per a l'execució i desenvolupament d'aquest acord. 
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37.- APROVACIÓ DELS PLECS DE CLÀUSULES ADMINISTRATI VES GENERALS DE 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA ADAPTATS A LA LLEI DE CONTRA CTES DEL SECTOR 
PÚBLIC 
  
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar inicialment els Plecs de clàusules administratives generals de contractació  
aplicables als: 
- Contractes de serveis i de subministraments, a altres contractes administratius i als  privats 
(PCAG SEA). 
- Contractes d'obres i instal·lacions i als de concessió d'obra pública  (PCAG COCOP). 
 
El contingut d'aquests Plecs és el que consta a l'expedient i es correspon íntegrament amb el 
 publicat per la Diputació de Barcelona al Diari Oficial de la Generalitat núm. 5304 del  dia  
26.01.2009. 
 
2n. Sotmetre l'expedient a informació pública, durant el termini de 30 dies hàbils, mitjançant 
publicació al BOPL, DOGC, al tauler d'anuncis de l'Ajuntament i en un mitjà de comunicació 
escrita diària.  
 
3r. En cas de no haver-hi cap reclamació o suggeriment, trametre els referits Plecs amb la 
resta de l'expedient tramitat a la Comissió Jurídica Assessora per al seu informe preceptiu, 
per mitjà de la Conselleria de Governació i Administracions Públiques, tot això d'acord amb 
el que disposen els articles 278 del Text Refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya, aprovat pel Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, i 8.3.m) i 10.3 de la Llei 
5/2005, de 2 de maig, de la Comissió Jurídica Assessora. 
 
En el cas que hi hagi reclamacions o suggeriments, prèviament a la tramesa caldrà resoldre 
sobre les mateixes, redactar la proposta de resolució i prèviament a la seva aprovació 
definitiva,  l'expedient se sotmetrà a la consideració de la CJA.   
 
4t. En el supòsit que el Dictamen sigui favorable i no introdueixi cap puntualització o 
prescripció,  correspondrà indistintament a l'alcalde de l'Ajuntament o a la Junta de Govern 
Local declarar l'aprovació definitiva dels Plecs i  trametre aquest acord i còpia íntegra del text 
aprovat a l'Administració de l'Estat i a la de la Generalitat de Catalunya, i transcorreguts 
quinze dies des de la tramesa, de conformitat amb l'article 65.2 de la LRBRL es procedirà a 
la publicació legalment establerta. També es donarà compte d'aquest acord a la CJA. 
 
En el supòsit que la CJA introdueixi puntualitzacions o prescripcions, correspondrà al Ple 
l'adopció de l'acord corresponent.  
 
5è. Facultar l'Alcalde per realitzar els tràmits que calguin per al desplegament i execució 
d'aquest acord. 
 
 
 
 
 



 

 

 

 

 

 

 20 

38.- DONAR CONFORMITAT A LA MODIFICACIÓ DEL PLA GEN ERAL DE LLEIDA EN 
L'ÀMBIT DEL PLA ESPECIAL GOLF  RAIMAT 
  
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 15 d'abril de 
2009. 
 
Amb 21 vots a favor del grups del PSC, PP, ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 6 
abstencions del grup de CiU,  que representa la majoria absoluta del nombre legal dels 
membres de la corporació s'acorda: 
 
1r.  VERIFICAR el Text refós de la Modificació del Pla general d'ordenació urbana en l'àmbit 
del Pla especial Golf de Raïmat per tal de prosseguir la seva tramitació amb l'informe de la 
CTUL i l'aprovació definitiva del conseller de Política Territorial i obres Publiques. 
 
2n. Demanar, prèviament a la tramesa de l'expedient a la Comissió Territorial d'Urbanisme 
de Lleida, els informes de la Direcció general de promoció de l'habitatge del Departament de 
Medi Ambient i Habitatge, del Departament d'Agricultura, Alimentació i Acció Rural, de l'ACA 
i del Ministeri de Foment, en compliment de l'acord de data 12.06.2008. 
 
3r. Demanar també informe al Servei Geològic de Catalunya per justificar la inexistència de 
riscs naturals i geològics en l'àmbit i demanar també la informació registral respecte als 
titulars de les finques incloses en l'àmbit. 

 
 
39.- APROVACIÓ DE LA DOCUMENTACIÓ COMPLEMENTÀRIA DE  L'AVANÇ DE LA 
MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL DE LLEIDA EN L' ÀMBIT DE TORRE 
BLANCA QUATRE PILANS 
  
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 15 d'abril de 
2009. 
 
Per unanimitat dels 27 assistents que representa la majoria absoluta del nombre legal dels 
membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r. APROVAR la Documentació complementària de l'Avanç de la Modificació puntual del Pla 
general en l'àmbit Torreblanca-Quatre Pilans.  
 
2n. Sotmetre l'expedient a informació pública pel termini d'1 mes. 
 
3r. Sol·licitar al Departament de Medi Ambient i Habitatge que emeti el document de 
referència d'acord amb el que preveu l'art. 115 del Reglament de la Llei d'Urbanisme. 
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4t. Informar favorablement l'Avanç de la Modificació com a actuació d'interès territorial i 
traslladar l'expedient a la Comissió d'Urbanisme de Catalunya per tal que acordi el 
reconeixement de l'elevat interès territorial de la proposta, de conformitat amb l'article 1.14 
del Pla Territorial Parcial de Ponent (Terres de Lleida).  
 
5è. Demanar informe a la Secretaria de Planificació Territorial, de conformitat amb l'article 
1.14.4 del Pla Territorial Parcial de Ponent (Terres de Lleida). 
 
6è.Demanar informe, també, al Departament de Medi Ambient i Habitatge, a l'ACA, a la 
Secretaria de Comerç del Departament d'Innovació, Universitats i Empresa, al Departament 
d'Agricultura, Alimentació i Acció Rural i al Ministeri de Foment, pel que fa a la viabilitat de 
l'actuació, de conformitat amb l'article 1.14.4 del Pla Territorial Parcial de Ponent (Terres de 
Lleida). 
 
 
40.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DEL PLA GE NERAL DE LLEIDA PEL 
CANVI DE LA QUALIFICACIÓ DEL SISTEMA D'INFRAESTRUCT URES DEL SUR 36 AL 
SUR 11 
  
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 16 d'abril de 
2009. 
 
Per unanimitat dels 27 assistents, que representa la majoria absoluta del nombre legal dels 
membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r. APROVAR INICIALMENT la Modificació del Pla general d'ordenació urbana pel canvi de 
la qualificació del sistema d'infraestructures del SUR 36 al SUR 11. 
 
2n. Sotmetre l'expedient a informació pública pel termini d'un mes. 
 
3r. Notificar l'acord als interessats. 
 
4t. Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de la Paeria i al 
tauler d'edictes municipal. 
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41.- APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS PE R A L'ANY 2009 DE 
LES DIFERENTS LÍNIES SUBVENCIONADORES DE LA REGIDOR IA DE MEDI AMBIENT I 
HORTA DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA 
  
Vista la proposta del regidor de Medi Ambient i Horta, amb 18 vots a favor dels grups del 
PSC i ERC i del regidor no adscrit; 1 vot en contra del grup d'ICV-EUiA i 8 abstencions dels 
grups de CiU i PP,  s'acorda: 
 
1r.  Aprovar les adaptacions, pel que fa als anys, en les bases específiques de cada línia 
subvencionadora corresponents a la Regidoria de Medi Ambient i Horta. A tal efecte les 
referències corresponents a l'exercici 2007 estaran adaptades com a any anterior a la 
convocatòria, les referències a any 2008 estaran adaptades com a any de la convocatòria, i 
les referènciades a 2009 com a any següent a la convocatòria. 
 
2n.  Aprovar la convocatòria pública de les esmentades línies subvencionadores per a l'any 
en curs que tindran un termini de presentació de sol·licituds  d'un mes des de l'endemà de la 
publicació d'aquestes bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial de la Província.  
 
· Subvencions per a entitats sense ànim de lucre que realitzen activitats de sostenibilitat, 
medi ambient i protecció dels animals: 8.000 euros  amb càrrec a la partida 12.416.489.00 
 
· Ajuts en matèria de Promoció de l'horta: 30.800 euros  amb càrrec a la partida 3.711.484.00 
 
3r.  Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de Medi 
Ambient i Horta en la persona del regidor Sr. Josep Barberà i Morreras. 
 
4t.  Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora de les línies 
subvencionadores de Medi Ambient i Horta: 
 
La comissió avaluadora estarà formada per: 
Sra. Esther Fanlo Grasa         Gerent de d'Institut Municipal de Sostenibilitat 
Sra. Isabel Alonso         Veterinària Municipal 
Sra. Pietat Pizarro                      Responsable del Programa Ecoentitats 
Sra. Anna Martinez                      Tècnica de l'Horta 
Sra. Cèlia Siuraneta i Gort            Responsable de l'Àrea d'Administració 
 
5è. Es delega expressament en la Junta de Govern Local i en l'Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases específiques, així com 
per l'adopció de les mesures pertinent en relació a una eventual modificació en el termini de 
presentació de sol·licituds.  
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42.- DECLARACIÓ INSTITUCIONAL SOBRE ELS 30 ANYS D'A JUNTAMENTS 
DEMOCRÀTICS 
    
De conformitat a l'acord adoptat en la Junta de Portaveus, el Sr. alcalde, dóna lectura a la 
Declaració institucional sobre els 30 anys d'ajuntaments democràtics, que té el següent 
contingut: 
 
Els municipis democràtics complim 30 anys d'història. 30 anys en els que tots plegats hem 
treballat per transformar-los i convertir-los en els espais comuns que són avui. Tant els que 
van assumir les responsabilitats de la gestió municipal aquell 1979, com els que ho han anat 
fent al llarg d'aquests 30 anys, ho han fet des de la vocació de servei públic i l'entrega per 
complir cada any amb les noves necessitats de la ciutadania, tinguéssim o no les 
competències. Des dels primers ajuntaments constituïts al 79 fina avui, molts homes i dones 
s'han implicat i han treballat pel seus veïns i veïnes. Però el 30è aniversari de la democràcia 
local és potser una bona oportunitat per reconèixer especialment la tasca desenvolupada per 
aquells que van constituir els primers consistoris. Aquells que, en 
un moment històric tan complicat com el que s'obria, van construir de zero el que han estat 
les bases per a tota la feina posterior. 
 
En aquests anys hem avançat, i hem avançat molt. Però també són molts els aspectes que 
queden per treballar. El més important, segurament, el del finançament. En 30 anys de 
democràcia local els ajuntaments no hem viscut ni una sola revisió del nostre sistema de 
finançament. Hem avançat gràcies a un nou Estatut que ens reconeix per primera vegada 
competències pròpies. Però aquestes competències comporten unes obligacions que, tot 
sovint, no podem assumir per manca de recursos. Els ajuntaments reivindiquem, amb força i 
amb una sola veu, una nova Llei de finances locals. 
 
Els temps i les necessitats han canviat, però si hi ha una constant en els 30 anys 
d'administració local és el que mou els ajuntaments: la vocació de servei a la ciutadania. És 
per això que hem de fer un pas més i fer autènticament partícips d'aquesta gestió els nostres 
veïns i veïnes. Hem de treballar per apropar la política local a les persones, apropar-los el 
que hem fet en 30 anys i el que volem fer en els anys que vindran. 
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43.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU RELATIVA A DIV ERSES ACTUACIONS AL 
PASSATGE POMPEU EN RELACIÓ AMB LES ACTUALS OBRES DE  LA PLAÇA DE 
RICARD VINYES 
  
Amb 12 vots a favor dels grups municipals de CiU, PP, ERC, ICV.EUiA i del regidor no 
adscrit i 15 vots en contra del grup del PSC, s'acorda rebutjar la següent proposta de moció 
presentada pel Grup Municipal de CiU:  
 
1r. Instar el Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya que prevegi la compra o 
lloguer de les places d'aparcament necessàries en el futur aparcament subterrani de la Plaça 
Ricard Vinyes, per als vehicles oficials de la Delegació de Lleida, actualment aparcats en un 
recinte tancat en superfície al Passatge Pompeu. 
 
2n. Instar el Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya a cedir la superfície del 
recinte tancat del Passatge Pompeu a l'Ajuntament de Lleida, per tal d'integrar-lo al Passatge 
i ampliar per tant l'espai de gaudi ciutadà. 
 
3r. La Paeria de Lleida redactarà un projecte d'eliminació de la tanca,  integració de l'espai 
tancat al Passatge Pompeu amb la conservació i millora de la vegetació existent i 
l'aprofitament d'una part d'aquest espai per a jocs infantils donada la mancança d'aquests 
equipaments en la zona i la gran freqüentació de la mateixa. 
 
4t. La Paeria de Lleida encarregarà, d'acord amb la companyia elèctrica, el projecte de 
soterrament del transformador elèctric situat al costat de l'edifici de la Delegació de Salut de 
la Generalitat de Catalunya de Lleida (avinguda Aclalde Rovira Roure), per tal d'executar 
l'obra amb posterioritat a l'acabament de les obres de construcció de l'aparcament soterrat 
de la Plaça Ricad Vinyes, 
 
 
44.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL  PSC I PP  REL ATIVA A L'AMPLIACIÓ DE 
FREQÜÈNCIES  DE PAS DEL TREN LLEIDA-LA POBLA I ALTR ES ACORDS SOBRE LA 
XARXA FERROVIÀRIA DE RODALIES 
  
Vista la moció presentada conjuntament pels grups municipals del PSC i PP, per unanimitat 
s'acorda: 
 
1. L'Ajuntament de Lleida, seguint el compromís adquirit amb la ciutadania a través del Pacte 
Social, subratlla la necessitat manifesta d'ampliació de freqüències de pas del tren de 
rodalies de la línia Lleida - Pobla de Segur i la seva adequació horària a les principals línies 
de tren de llarga distància en el seu pas per la ciutat de Lleida.  
 
2. L´ Ajuntament de Lleida, recolza la necessitat de reclamar la modernització de la flota de 
combois que cobreixen la línia fèrria entre Lleida i Manresa.  
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3. L'Ajuntament de Lleida reitera, a més,  la conveniència de  posada en funcionament d'una 
xarxa de trens de rodalies per a les línies de Lleida -Cervera, Lleida - Montblanc i Lleida - 
Montsó de tal manera que els usuaris puguin disposar  d'un tren cada hora i, a les hores 
punta, d'un, cada mitja hora. 
 
4. L'Ajuntament de Lleida, es compromet, com a mesura immediata, a efectuar les gestions 
corresponents, per tal de demanar, a l'operador ferroviari, que efectuïn parada a Almacelles, 
els regionals i els regionals exprés, que hi passen.  
 
5. Donar trasllat d'aquesta moció al  Govern de l'Estat, al  Govern de la Generalitat de 
Catalunya i a la Diputació de Lleida i a RENFE. Així mateix se'n donarà trasllat als Grups 
Parlamentaris del Congrés de diputats i del Parlament de Catalunya. 
 
 
45.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUiA RELATIVA A  INSTAR AL GOVERN DE 
L'ESTAT A CREAR UN FONS LOCAL ANTICRISI 2010 DESTIN AT A SUFRAGAR LA 
DESPESA CORRENT DELS GOVERNS LOCALS 
  
Vista la moció presentada pel Grup Municipal d'ICV-EUiA, amb 9 vots a favor dels grups 
d'ICV-EUiA, CiU i ERC, 15 vots en contra del grup del PSC i 3 abstencions del grup del PP i 
del regidor no adscrit, s'acorda rebutjar la següent proposta de moció: 
 
1r. Instar al Govern de l'Estat a crear un Fons Local Anticrisi 2010 destinat a sufragar la 
despesa corrent dels governs locals per paliar els efectes de la profunda crisi econòmica, 
coparticipat pels governs de les Comunitats Autònomes i els Ajuntaments. 
 
2n. Traslladar els presents acords al Govern de l'Estat, al Congrés dels Diputats i Diputades, 
als Grups Parlamentaris del Congrés, als Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya, 
a la Federació de Municipis de Catalunya i a l'Associació Catalana de Municipis i 
Comarques. 

 
 
46.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUiA DEMANANT L A SENYALITZACIÓ DE 
LÍNIA D'AUTOBUSOS L-1 EN ELS TERMES ACORDATS EN EL PACTE SOCIAL PER A 
LA CIUTADANIA 
  
Vista la moció presentada pel Grup Municipal d'ICV-EUiA, amb 5 vots a favor d'ICV-EUiA, PP 
i ERC, 14 vots en contra del PSC i 7 abstencions de CiU i del regidor no adscrit, s'acorda 
rebutjar la següent proposta de moció: 
 
L'Ajuntament de Lleida procedirà, a la major brevetat possible, a la senyalització de la L-1 en 
els termes acordats en el Pacte Social per la Ciutadania. 
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47.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUiA SOBRE L'AP ROVACIÓ D'UNA NOVA 
LLEI D'ASIL 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de moció presentada  pel Grup 
Municipal d'ICV-EUiA: 
 
1. Sol·licitar al Govern i a tots els grups polítics que es comprometin amb l'aprovació d'una 
nova Llei d'Asil que honri la memòria de centenars de milers de catalans i espanyols que al 
llarg de la nostra història van haver d'exiliar-se i van trobar una acollida solidària en altres 
països. 
 
2. Demanar que durant la discussió i tramitació d'aquesta iniciativa en el Parlament es millori 
l'avantprojecte assegurant que la nova llei respecta la Convenció de ginebra del 1951, 
l'article 13.4 de la nostra Constitució i totes aquelles obligacions adquirides per l'Estat 
Espanyol al adherir-se als instruments internacionals de protecció del dret d'asil i, en general, 
de drets humans. 
 
3. Fer una crida a reafirmar els valors de solidaritat i respecte cap a les persones refugiades i 
a treballar per construir un món en el que els drets humans no siguin paper mullat per a la 
immensa majoria de la  humanitat. 
 
4. Exhortar al conjunt de la societat a mobilitzar-se en la defensa del dret d'asil, cada dia més 
amenaçat. 
 
5. Fer arribar aquests acords al Govern, als partits polítics, als sindicats, a les associacions 
empresarials, als mitjans de comunicació, a les organitzacions socials i, en definitiva, al 
conjunt de la societat. 
 
 
48.- MOCIÓ DEL REGIDOR NO ADSCRIT SR. ZAPATER PERQU È ES PREVEGUI QUE EN 
EL FUTUR MUSEU DE LA TERRA HI HAGI UN ESPAI DEDICAT  AL MÓN DE LA PAGESIA 
  
Amb 15 vots a favor del regidor no adscrit Sr. Zapater i del Grup Municipal del PSC i 11 
abstencions dels grups municipals de CiU, PP, ERC i ICV-EUiA, s'acorda aprovar la següent 
proposta de moció presentada pel regidor no adscrit Sr. Zapater: 
 
1r. Que el Ple de la Paeria prevegui que en el futur Museu de la Terra hi hagi un espai 
dedicat al món de la Pagesia, a la seva evolució i a la importància que ha tingut en el 
desenvolupament de la nostra ciutat i del nostre territori.  
 
2n. Que es facilitin els tràmits burocràtico-administratius adients per què aquest projecte 
sigui aviat una realitat per als lleidatans.  
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49.- MOCIÓ CONJUNTA DEL GRUPS MUNICIPALS DEL PP I D EL PSC RELATIVA A 
L'AUGMENT DE DOTACIÓ D'AGENTS DELS MOSSOS D'ESQUADR A A LA CIUTAT DE 
LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de  moció presentada conjuntament 
pels grups municipals del PP i del PSC: 
 
1r.  L´ Ajuntament de Lleida i en el seu nom el seu Paer en Cap, es compromet a reiterar la 
petició al Conseller d´ Interior Joan Saura, d´augmentar la dotació d´ Agents dels Mossos d´ 
Esquadra a la ciutat de Lleida, donant compliment a l´ acord pres per la Junta de Seguretat 
de 16 d´abril.   
 
2n.  El Ple de l´ Ajuntament de Lleida insta al Departament d´ Interior, Relacions 
Institucionals i Participació a destinar el nombre corresponent d´efectius policials del cos 
Mossos d´ Esquadra a Lleida, tal com el seu Conseller s´ ha compromès de fer, durant el 
present any 2009 i, en el seu cas, a acabar-lo de completar amb la promoció policial del 
2010.  
 
3r. Donar compte d'aquests acords al Departament d'Interior de la Generalitat de Catalunya i 
al seu Conseller Joan Saura. 

 
 
50.- MOCIÓ CONJUNTA DE TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS RE LATIVA AL PROJECTE 
DE CENTRAL TÈRMICA  DE MEQUINENSA 
  
Vista la moció presentada conjuntament per tots els grups municipals, per unanimitat 
s'acorda: 
 
1r. El Ple d'aquesta corporació reitera el seu suport en l'actuació del Departament de Medi 
Ambient i Habitatge de la Generalitat de Catalunya que,  d'acord amb la competència que té 
atribuïda per avaluar la qualitat de l'aire a Catalunya, efectuï en la zona de potencial 
incidència de la central tèrmica la vigilància d'aquesta qualitat mitjançant l'estació de mesura 
que s'implementi. Així mateix, i en el cas que es considerés adient reforçar la vigilància, 
s'instal·laria la Unitat Mòbil de mesura de nivells de qualitat de l'aire propietat del 
Departament de Medi Ambient i Habitatge. 
 
2n. El Ple d'aquesta corporació s'uneix a la iniciativa de crear una Comissió informativa i de 
seguiment del projecte de la central tèrmica de carbó de Mequinensa. Comissió informativa 
que s'impulsa des d'el Govern de la Generalitat de Catalunya i en la que hi participen els 
representants de totes les institucions, corporacions locals i associacions que tinguin un 
interès legítim en el desenvolupament d'aquest projecte. 
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3r.  L'ajuntament de Lleida s'afegeix a la petició que en data 22-04-09 van fer els diversos 
municipis afectats per la construcció de la central tèrmica, per tal que la diputació de Lleida 
encarregui un informe a un organisme independent acreditat sobre la construcció de la 
mateixa. En el supòsit que l'informe posi de manifest que hi poden haver afectacions els 
ajuntaments podran presentar al·legacions al projecte. 
 
4t. Comunicar aquest acord al Consell Comarcal del Segrià, a la Diputació de Lleida, al 
Govern de la Generalitat de Catalunya i al Parlament de Catalunya.  
 
 
INTERVENCIONS 
 
Punt número 8. Concessió de la medalla de la ciutat  al Sr. Josep Maria Pujol Gorné 
 
El Sr. alcalde  vol que es faci constar la satisfacció del Ple de la corporació per haver estat 
recentment atorgada al Sr. Pujol la Creu de Sant Jordi. Recorda que la Sra. Rivadulla va 
proposar l’any passat la concessió de la medalla de la ciutat al Sr. Pujol, cosa que ara acorda 
l’Ajuntament. 
 
La Sra. Rivadulla  agraeix que el Sr. alcalde recordi la proposta que havia fet l’any passat 
sobre aquesta concessió. 
 
Punt número 41. Aprovació de la convocatòria de sub vencions, per a l’any 2009, de les 
diferents línies subvencionadores de la Regidoria d e Medi Ambient i Horta de 
l’Ajuntament de Lleida 
 
La Sra. Rivadulla  vol manifestar la seva radical oposició a aquest expedient. L’any passat 
l’import de la convocatòria va ser de 25.000 euros i enguany és de 8.000 euros. Durant 
l’anterior mandat, es va començar a aplicar una nova línia de subvencions per a activitats 
d’investigació i de divulgació de temes ambientals; l’altra línia tenia com a objectiu ajudar les 
entitats protectores. Aquestes entitats són de voluntariat i donen un servei sense el qual la 
nostra situació seria molt complicada en aquesta matèria. Valora positivament l’acord amb els 
Amics dels Animals del Segrià per tal de cedir-los un terreny a la Caparrella per a les noves 
instal·lacions. Les entitats només viuen de les aportacions dels socis i dels ajuts de les 
administracions. El nou espai obligarà a una entitat privada a fer unes despeses molt 
importants en relació amb els recursos que tenen. Creu que destinar només 8.000 euros per 
ajudar a totes les entitats protectores de la ciutat no pot ser. No es pot comptabilitzar en 
aquests ajuts el de Firanatura, que gairebé sempre havia tingut el suport de l’Ajuntament (en 
l’anterior mandat en totes les edicions). Votarà radicalment en contra per la insuficiència de la 
dotació.  
 
El Sr. Barberà  diu que ara s’està repetint el debat que es va fer a la Comissió Informativa. 
Els centres d’acollida d’animals de companyia tenen la mateixa subvenció que els anys 
passats, a la qual cosa cal afegir la cessió de terrenys municipals als Amics dels Animals del 
Segrià. L’Horta ha fet aquest any un gran esforç; ha reduït el cost de l’aplec i es podrà fer 
càrrec de la subvenció de Firanatura. Estem subvencionant un centre d’acollida que, per una 
banda, rep ajuda de l’Ajuntament, però per altra banda recull gossos que haurien de ser 
portats al centre d’acollida municipal.  Els centres particulars recullen gossos de molts pobles 
dels voltants, cosa que fa que se’ns traslladi un problema que no hauria de ser nostre. 
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Reitera que aquestes entitats tindran la mateixa subvenció que els anys passats.  
 
La Sra. Rivadulla  diu que en l’anterior mandat es va dir que el Pla estratègic de subvencions 
no es podia modificar durant els quatre anys de vigència. Es va començar aquesta línia de 
subvencions amb 3.000 euros anuals a cada protectora, sense que tinguéssim dades 
suficients per conèixer el funcionament i el cost real del sistema de gestió d’aquests serveis. 
No es va poder modificar la quantia durant els quatre anys, però tots érem conscients que la 
dotació no era suficient. Existia el compromís de modificar aquesta situació en els quatre 
anys següents. No fem un centre d’acollida per als Amics dels Animals del Segrià; tant de bo 
fos així. Hem cedit uns terrenys i els dotarem de llum, d’aigua i d’una solera de formigó. El 
centre, el farà la protectora, amb els pocs recursos que té. No està d’acord amb la crítica 
sobre el fet  que les protectores admeten gossos d’arreu. Aquestes entitats han suplert les 
mancances dels nostres centres durant molts anys. La gent no portava els gossos al centre 
municipal perquè havíem de sacrificar-ne a centenars. Durant l’anterior mandat es va acordar 
que els sacrificis només es farien per motius sanitaris; per això ara s’ha recuperat la 
confiança en el nostre centre com a centre de custòdia. Demana la màxima sensibilitat en 
relació amb els ésser vius com  són els animals acollits. 
 
El Sr. Barberà  diu que la seva sensibilitat envers els animals és màxima. Els centres privats 
d’acollida ens fan un favor i al mateix temps ens comporten un problema. És la realitat. 
L’Ajuntament fa un esforç important quan facilita terrenys i obres perquè facin un centre nou; 
cal reconèixer-ho, especialment en un moment difícil com aquest.  
 
S’aprova amb 18 vots a favor dels grups del PSC, ERC i el regidor no adscrit, 1 vot en contra 
del Grup d’ICV-EUiA i 8 abstencions dels grups de CiU i PP. 
 
Punt número 43. Moció del Grup municipal de CiU rel ativa a diverses actuacions al 
passatge Pompeu, en relació amb les actuals obres d e la plaça de Ricard Vinyes 
 
El Sr. Gavín  comenta la importància de les obres de reforma de la plaça de Ricard Vinyes i 
manifesta que el seu grup contempla les actuacions que es fan en aquest indret des d’una 
visió integral, del conjunt de tota la zona. Aquest entorn és un punt de trobada d’una bona 
part del jovent i veu com s’hi desenvolupa una important activitat comercial i cultural. 
Properament es comercialitzaran les places del nou pàrquing soterrat, la qual cosa els porta 
a fer una proposta que neix de la visió conjunta i global de l’àrea (que qualifica de punt 
neuràlgic de la ciutat). Considera que cal acabar amb un element anacrònic com és un 
estacionament en superfície de vehicles oficials, en una zona cèntrica i mancada de zones 
verdes i d’equipaments per a infants. La proposta és molt poc costosa per a l’Ajuntament i, al 
mateix temps, pot ser molt efectiva. L’Ajuntament pot demanar al Departament de Sanitat que 
doni sortida a les seves necessitats d’estacionament amb el nou pàrquing; altres organismes 
ho fan d’aquesta forma. Això permetria cedir l’ús de l’espai exterior (continu al passatge 
Pompeu) per ser utilitzat com a espai públic. S’incorporaria una nova zona verda per al gaudi 
de tota la ciutadania. El cost seria ínfim i el guany seria molt important. També es proposa 
que es facin negociacions amb la companyia elèctrica per soterrar un transformador que hi 
ha a superfície en aquella zona; això ajudaria a permeabilitzar la connexió entre la plaça 
Ricard Vinyes i el passatge.  
 
El Sr. Zapater  anuncia que hi votarà a favor, ja que comparteix el fons i la forma de la moció. 
Destaca la manca d’espais verds que hi ha a la zona alta i creu que la proposta es pot 
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integrar perfectament amb la nova plaça de Ricard Vinyes.  
 
La Sra. Rivadulla  diu que també hi votarà a favor. Explica que el concepte de zona alta s’ha 
associat a un espai en el qual no cal fer actuacions noves perquè no té una configuració 
específica com a barri; aquest concepte és erroni. La zona està mancada d’equipaments i de 
places. Esmenta com a exemple el terreny que està destinat a equipament, al carrer Alcalde 
Pujol, que ara és una zona desèrtica al centre de la ciutat. Creu que l’àmbit d’Urbanisme 
tracta la zona alta d’una manera negligent. Invita el Govern a fer un recorregut pels 
equipaments de la zona i els espais públics de què disposen. Està d’acord amb el concepte 
expressat en la moció i la necessitat d’endreçar aquell espai. El Sr. alcalde té capacitat per 
negociar i hauria de fer un esforç en aquest sentit. Aquell espai podria ser un petit parc com 
el que s’ha fet al començament del carrer Cavallers. Demana a l’Alcaldia un esforç de 
consens. 
 
La Sra. Bergés  diu que votaran a favor de la moció.  Demana que l’equip de govern negociï 
amb Sanitat per trobar una bona solució, en funció dels usos actuals de l’espai del qual es 
parla. Aquesta moció demostra que en el moment de fer el projecte de la plaça de Ricard 
Vinyes no es va tenir una visió més integral de tota la zona alta (si més no per planificar i 
incorporar els punts que necessiten millores en el temps). Creuen que és una oportunitat per 
parlar i negociar. També creu important aprofitar aquest moment d’obres per soterrar el 
transformador existent.  
 
La Sra. Horcajada  diu que en aquest moment s’està remodelant  la zona de la plaça de 
Ricard Vinyes, la qual cosa suposarà augmentar l’espai per a vianants i d’ús públic. Creu que 
l’estacionament en superfície que  té  ara el departament de Sanitat no és propi d’una zona 
cèntrica com aquesta: és un anacronisme. Cal negociar per trobar una bona solució en 
aquest moment i que es pugui transformar aquella zona en un espai d’ús públic. El nou 
pàrquing pot ser la solució per a les necessitats d’estacionament. També creu necessari 
soterrar el transformador existent. El vot del seu grup serà favorable.  
 
La Sra. Camps  diu que el seu grup hi votarà en contra. Valora positivament que la proposta 
de CiU sigui constructiva i que es generi un debat com aquest. Explica que aquesta proposta 
planteja una actuació que no és fàcil, ni és barata ni s’ajusta al Pla general. El solar al qual 
fan referència està qualificat d’equipament i la zona alta no està sobrada d’equipaments. A 
pocs metres es fa una gran zona verda per a la ciutat. L’immoble no és propietat de 
l’Ajuntament, sinó d’una altra administració, que va decidir destinar una part del solar a 
estacionament, tal com es fa en altres equipaments de la ciutat. El solar on s’estacionen els 
vehicles és edificable i, per tant, té aprofitament urbanístic (pot servir per ampliar 
l’equipament actual o fer-ne un de nou). Respon a la Sra. Rivadulla dient que la zona alta no 
és cap desert; en aquest moment és una de les zones de la ciutat on es fan més obres. La 
zona alta gaudeix d’una gran empenta que li està propiciant l’equip de govern municipal. 
 
El Sr. Gavín  agraeix el suport unànime de la resta de grups municipals (excepte el del PSC) 
que creu que certifica la bondat de la proposta. Li sap molt de greu que el Govern (encara 
que reconegui que és una proposta positiva i constructiva) doni la resposta habitual a les 
mocions que presenta: dir que no. Demanaa l’equip de govern que reconsideri la seva 
posició; han treballat més per a buscar els inconvenients que en pensar solucions per fer-ho 
possible. El canvi de qualificació no és un problema fonamental; es va requalificar el solar per 
la mesquita i en aquest Ple s’han acordat tres canvis de qualificació. És un tràmit 
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administratiu que no té cap problema. No s’imagina que es pugui edificar en aquest espai; 
l’edifici que és seu de Sanitat està catalogat. La Generalitat està promovent un projecte per 
concentrar les seus dels departaments en un gran edifici, en la seu de l’antiga Escola de 
Magisteri, molt més propera a la nova zona verda. Dubta molt que Sanitat vulgui fer un nou 
edifici, al cantó de l’actual, per ampliar els seus serveis. És més possible que Sanitat es 
traslladi al nou edifici comú de la Generalitat. Es pot fer una permuta si cal compensar els 
aprofitaments urbanístics del solar, tal com s’ha fet en altres ocasions. La nova zona verda a 
la qual es refereix la Sra. Camps està a centenars de metres, molt més propera al nou edifici 
de la Generalitat. Demana que es reconsideri la proposta; té moltes possibles solucions per 
fer-la realitat. Fins i tot proposa que es modifiqui la proposta i que inicialment hi hagi una 
cessió de la zona verda (no ocupada pels vehicles) i en una segona fase s’estudiï les 
alternatives per solucionar el problema de l’estacionament dels vehicles de Sanitat. Les 
alternatives són possibles i altres departaments tenen espais llogats en edificis per deixar-hi 
els vehicles.  
 
La Sra. Camps  lamenta que abans de presentar la moció el Grup de CiU no hagi mirat les 
previsions del Pla general. Aquesta proposta no es pot resoldre amb una simple moció. 
Reitera que l’espai al qual fa referència no té cap espai que sigui zona verda: és un 
equipament. La plaça de Ricard Vinyes està situada al cantó mateix d’aquest espai, no a 
centenars de metres. En la plaça hi haurà jocs infantils, zona verda, etc. En un futur es podria 
fer una permuta amb Sanitat, però aquesta qüestió és molt complexa. El que necessita 
aquella zona de la ciutat són equipaments, no zones verdes en aquell mateix indret. El proper 
Pla general pot preveure altres alternatives. Creu que no és gaire seriós voler resoldre una 
proposta com aquesta amb una simple moció. La delegació de Sanitat no anirà al nou edifici 
de Magisteri, continuarà amb l’actual ubicació (ja que l’edifici és de la seva propietat). 
L’equipament és ampliable i fins i tot es podria fer un nou equipament. Sanitat fa ús del seu 
equipament, per als usos que considera més escaients en aquest moment. Un canvi de Pla 
general és complex i requereix un bon grau de planificació.  
 
El Sr. alcalde  diu que Sanitat ja ha manifestat que continuarà en l’espai que ocupa 
actualment. S’han fet molts acords amb Sanitat (esmenta diversos exemples). Estem fent 
cinc places diferents a la ciutat; no es pot tractar un tema com aquest per la via d’una moció. 
La proposta és molt complexa: cal fer un canvi de planejament, definir les necessitats 
definitives de Sanitat quant a equipament, etc. Agraeix la bona intenció de la moció, però 
creu que aquest tema no es pot resoldre per aquesta via. Caldria un consens previ entre 
Sanitat i Urbanisme de la Paeria.  
 
El Sr. Gavín  diu que li entristeix que l’equip de govern no sàpiga trobar una solució per a 15 
cotxes oficials; els vehicles sí que poden anar al nou edifici de la Generalitat. En aquest Ple, 
de 6 punts d’Urbanisme, 3 són modificacions del Pla general. No es pot respondre a una 
moció constructiva dient que els que la proposen no s’han estudiat el Pla general. Hi ha un 
problema de voluntat del Govern que, sistemàticament, rebutja les propostes de l’oposició. 
S’ha pogut requalificar un terreny per fer una mesquita i ara no es pot canviar la qualificació 
per un espai d’ús general. 
 
El Sr. alcalde  diu que el solar de la mesquita era municipal i aquest solar no. En el conjunt 
de mocions d’avui es pot convocar l’alt nivell de consens. Parlem d’un espai en què hi ha 15 
vehicles (alguns són assistencials). El Govern no ha portat mai com a moció una proposta de 
requalificació d’un espai.  Els expedients són més complexos en tots els casos. No hi ha 
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acord en aquest punt, però això no pot suposar extrapolar la voluntat de l’equip de govern en 
general. 
 
Es rebutja amb 15 vots en contra del Grup del PSC i 12 vots a favor de la resta de grups i del 
regidor no adscrit.  
 
Punt número 45. Moció del Grup d’ICV-EUiA relativa a instar el Govern de l’Estat a 
crear un fons local anticrisi 2010, destinat a sufr agar la despesa corrent dels governs 
locals 
 
La Sra. Rivadulla  diu que aquesta moció serà presentada pel seu grup a totes les 
corporacions locals on tenen representació. Creu que durant aquest període de crisi els 
ajuntaments haurem d’atendre un bon nombre de persones que es trobaran en una situació 
de vulnerabilitat. Les noves dades de l’ocupació són absolutament negatives. El nombre 
d’aturats creix cada mes i això repercuteix en les despeses corrents socials dels ajuntaments. 
El PSC ha proposat una esmena en que demana un nou pla d’inversions; el Grup d’ICV no 
comparteix aquesta idea. Considera demostrable que els serveis personals promouen una 
major ocupació que l’obra pública o el sector de la construcció. Les obres que ara es fan 
també comportaran un increment del pressupost de manteniments. El seu grup proposa que 
el fons per despesa corrent sigui només per a l’any 2010; hi ha fórmules de relació laboral per 
poder ajustar els serveis i les depeses durant aquest període. L’Ajuntament ha d’atendre tot 
un seguit de despeses que la crisi ha incrementat (formació, lloguers, etc.). Això no obsta que 
es continuï lluitant –per part de tots els grups- per aconseguir un nou finançament local.  
 
El Sr. Zapater  lamenta no poder compartir el contingut de la moció. Ja s’ha fet un pla estatal 
d’inversions i s’estan plantejant noves mesures per ajudar els ajuntaments en relació amb la 
situació financera agreujada per la crisi. S’abstindrà de votar. 
 
La Sra. Bergés  diu que votaran a favor de la moció. Cal donar solucions al finançament local 
i al finançament del país. Entretant cal anar acceptant mesures conjunturals, tot i que no 
resolguin els temes de fons. Creu que més que parlar de fons “coparticipat” caldria emprar el 
terme de “cogestionat”. A Madrid decideixen de quina manera hem de fer servir aquests fons 
sense que nosaltres tinguem capacitat de decisió. Espera que es resolgui aviat el problema 
de fons del finançament local (amb crisi o sense crisi). Un fons de despesa corrent, 
especialment adreçat a les persones, mereix el seu suport. Reitera que cal resoldre el 
problema de fons relatiu als recursos locals. 
 
La Sra. Horcajada  diu que la crisi actual està afectant a tots els sectors de la nostra societat i 
a totes les administracions (en especial els ajuntaments). Encara cal analitzar quins seran els 
efectes reals sobre l’ocupació de l’actual FEIL. També el Govern de l’Estat ha aprovat un 
seguit de mesures, en la línia de les proposades pel PP, amb motiu de les noves majories 
parlamentàries derivades dels resultats de les eleccions gallegues i basques. Creu que la 
proposta de la moció no seria més que un altre pedaç. Cal tancar el model de finançament 
autonòmic i el finançament local. Cal incrementar la participació dels ens locals en els tributs 
de l’Estat. Per aquest motiu, el seu grup opta per l’abstenció.  
 
El Sr. Guallar  diu que el seu grup donarà suport a la moció. Entén que l’actual situació de 
crisi obliga a prendre decisions diverses davant uns problemes que tenen un caràcter també 
polièdric. La promoció d’inversions ha estat una bona notícia. Una de les altres cares del 
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problema és el vessant social. Moltes d’aquestes polítiques es resolen financerament des del 
capítol 2 de despeses; això també genera ocupació, que es pot delimitar en el temps. Els 
ajuntaments som els que rebem primer les demandes de la ciutadania, que hem de resoldre 
amb escassos recursos en la major part dels casos. Recorda la moció recent del seu grup en 
que demana la millora del finançament local, que va comptar amb el suport de tots els grups 
de la corporació. CiU també ha demanat mesures per afavorir i reactivar l’economia 
productiva, tal com han fet altres països europeus. La moció és positiva per afrontar un 
problema que hem de resoldre amb recursos insuficients.  
 
La Sra. Mínguez  recorda que darrerament s’han consensuat un important nombre de 
mocions relatives a la millora del finançament local. Lamenta que en aquest cas el consens 
no ha estat possible. Comparteixen el fons de la moció, per això hi havia intenció de consens. 
No comparteixen la forma. Els ajuntaments suportem un 30% de competències no 
finançades (dependència, educació, etc.). No creu que amb un fons extraordinari d’un any se 
solucioni aquesta qüestió; el problema és estructural, de la Llei de finançament municipal. La 
despesa corrent necessita una aportació permanent. Pregunta què farem l’any 2011. Cal 
traslladar al Govern de l’Estat la preocupació dels ajuntaments pels problemes estructurals 
del finançament. Cal una solució definitiva al finançament autonòmic i al local. El FEIL ha 
estat positiu, per això es demana que l’any 2010 hi hagi un nou fons similar. Lamenta que tot 
i que comparteix el fons, no pot estar d’acord amb el contingut concret de la moció.  
 
La Sra. Rivadulla  creu que per part del PSC hi ha un error conceptual: no comparteixen el 
fons de la moció del seu grup. Hi ha consens sobre la idea de la necessitat d’un nou sistema 
de finançament local. El PSC insisteix en la necessitat de fer més inversions i ICV-EUiA 
proposa que durant un any es creï nova ocupació atenent les necessitats actuals de les 
persones. La situació serà molt complicada durant els propers dos anys; la ciutadania 
demanarà serveis de proximitat als ajuntaments. El nostre Pla d’inclusió es podria 
desenvolupar molt millor amb una aportació especial pel moment de crisi. La normativa 
laboral permet els contractes no indefinits o limitats en el temps. L’actual FEIL també té 
caràcter temporal. Cal fer una anàlisi de conjunt i establir prioritats que afectin directament les 
persones sobre la base de programes i de plans.  Agraeix els vots a favor. Cal aconseguir un 
nou finançament local,  però això no és incompatible amb mesures excepcionals.  
 
La Sra. Mínguez  diu que estaria d’acord a rebre un nou finançament si aquest tingués 
caràcter permanent. Un fons extraordinari no és la solució per als fons socials. Les 
necessitats de les persones no acaben en un any; les obres tenen un inici i un final. Aquesta 
és la diferència entre les mocions.  
 
El Sr. alcalde  creu que caldria fer pressió perquè la Llei de dependència tingués els recursos 
necessaris. Convida els grups a preparar una moció per aconseguir-los.  
 
Es rebutja la moció amb 9 vots a favor dels grups d’ICV-EUiA, CiU i ERC, 15 vots en contra 
del Grup del PSC i 3 abstencions del Grup del PP i del regidor no adscrit.  
 
Punt número 46. Moció del Grup Municipal d’ICV-EUiA  en què demana la senyalització 
de la línia d’autobusos L-1 en els termes acordats en el Pacte social per a la ciutadania 
 
La Sra. Rivadulla  explica que aquesta moció planteja un tema de mobilitat i de participació 
ciutadana, en relació amb el Pacte social per a la ciutadania negociat per l’equip de govern 
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amb els sindicats. En el nou pacte els sindicats van demanar que les actuacions previstes 
tinguessin una temporalització per poder fer el seguiment escaient. El seu grup comparteix 
amb els sindicats (CCOO i UGT) els plantejaments en matèria de mobilitat. En el pacte per la 
mobilitat es va prioritzar el transport públic col·lectiu com la manera més civilitzada,  
sostenible i segura. Aquesta moció es presenta perquè s’ha constatat l’incompliment del 
termini per executar un dels acords del Pacte social. Llegeix íntegrament el punt del Capítol V 
del Pacte en què es preveu la senyalització de la L-1 en diversos trams i la implementació del 
carril bus des de la plaça de Ricard Vinyes fins a Príncep de Viana (per Prat de la Riba). 
Llegeix també la part dispositiva de la moció. En aquest moment pot haver-hi problemes en la 
zona de la plaça de Ricard Vinyes, però en la resta de trams no hi ha cap impediment. Si hem 
de donar la prioritat al transport col·lectiu no ha d’haver-hi cap problema per complir l’acord. 
Si no tenim clara aquesta prioritat, no té sentit el pacte que es va acordar en aquesta qüestió. 
No cal esperar el resultat del Pla de mobilitat; cal suposar que el pacte es va fer amb ple 
coneixement de causa.  
 
El Sr. Zapater  lamenta no poder compartir la moció. Afecta  uns carrers de la ciutat amb una 
gran densitat de circulació. Els problemes que poden derivar de la reducció d’un carril de 
circulació poden ser, en alguns casos, impressionants i crear grans embussos. Cal ser 
pragmàtic i evitar col·lapses de circulació. Per aquest motiu s’abstindrà de votar. 
 
La Sra. Bergés  diu que donarà suport a la moció tot i que no està gaire d’acord a exigir la 
major brevetat possible en l’execució del seu contingut. Cal tenir en consideració les obres 
que s’estan fent. S’ha de manifestar la voluntat de començar a treballar en aquesta qüestió. 
Incorporar un calendari d’execució, el Pacte ha de suposar l’esforç necessari per complir-ho. 
En matèria de mobilitat anem bastant endarrerits; s’estan adoptant decisions que afecten la 
mobilitat i que després el Pla pot considerar que no han estat les més adequades. Cal 
complir el Pacte i accelerar al màxim els estudis de mobilitat a la ciutat.  El que hi hagi un 
punt complicat (la plaça de Ricard Vinyes) no impedeix que es comenci a treballar en aquest 
projecte.  
 
La Sra. Horcajada  diu que votaran a favor de la moció. El Pacte social conté uns 
compromisos concrets i té uns terminis perquè siguin duts a terme. L’equip de govern es va 
comprometre a senyalitzar la L-1 en els termes acordats, amb un termini d’execució del 
primer trimestre del 2009. Cal complir els compromisos als quals s’han obligat. La 
remodelació de la plaça de Ricard Vinyes no és excusa: estava prevista quan es va signar el 
Pacte. 
 

El Sr. Gavín  diu que el seu grup s’abstindrà de votar. Hi ha motius pel vot favorable com el 
de l’obligatorietat de complir els compromisos als quals l’Ajuntament ha arribat amb les forces 
sindicals. La remodelació de la plaça de Ricard Vinyes ja estava prevista d’antuvi. Un altre 
motiu de fons és la necessitat de fer una aposta seriosa pel transport públic. La congestió del 
trànsit no s’ha solucionat i en alguns punts ha empitjorat; en la zona de la plaça de Ricard 
Vinyes pot, fins i tot, augmentar la congestió. També és cert que hi ha punts del carril bus de 
la L-1 que generen dubtes quant als seus efectes beneficiosos per a la circulació. El Pla de 
mobilitat no està acabat i ens manca una visió general als interrogants que ara tenim en 
aquesta matèria. Vol posar l’accent en la preocupació per no complir els terminis del Pacte, 
cosa que suposa un deteriorament del valor del document. Quan s’assumeixen compromisos 
s’han de complir. 
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La Sra. Camps  diu que el seu grup hi votarà en contra. Considera que està més que 
demostrada l’aposta de l’equip de govern pel transport públic; som l’única ciutat gran de 
Catalunya que l’any passat va incrementar notablement el nombre d’usuaris del transport 
públic. El servei d’autobusos està molt valorat per la ciutadania, hem posat en funcionament 
noves línies  importants i n’hem reforçat d’altres. Una bona part del Pacte social fa referència 
a qüestions de mobilitat i de transport públic. Fem apostes importants i valentes. El Pla de 
mobilitat urbana ha de marcar les línies de les grans actuacions en aquesta matèria. Explica 
la complexitat de posar en funcionament zones de carril bus i recorda com a exemple el del 
darrer tram del carrer Príncep de Viana (tot i que ha acabat funcionant bé). El tram del carrer 
de Part de la Riba és molt complex i ara, a més, tenim restriccions de trànsit vinculades a les 
obres de la plaça de Ricard Vinyes. En la comissió de seguiment del Pacte es tornen a 
avaluar els terminis que es van acordar; la comissió ha decidit que en aquest cas els terminis 
siguin flexibles, atès que no disposem del Pla de mobilitat i la coordinació amb les obres que 
s’estan fent. Aquest tema s’ha tractat en diverses reunions de la comissió i el termini 
d’execució del carril bus es podia posposar pels motius que s’han explicat. El Pla de mobilitat 
no porta el ritme de redacció desitjat, perquè ha estat un dels processos participatius més 
amplis; aquests processos mai no són ràpids. Ja se n’ha adjudicat la redacció i uns dels 
punts fonamentals serà la implantació del carril bus i la potenciació del transport públic.  
 
La Sra. Rivadulla  demana coherència entre els acords i els fets. Els grups de l’oposició no 
formen part de la comissió de seguiment, això dificulta poder fer judicis de valor sobre el 
compliment del Pacte. Diu que els sindicats estan indignats per l’incompliment d’aquest 
acord. Diu que del discurs de la Sra. Camps es desprèn que no està d’acord amb la 
senyalització del carril bus en aquesta primera línia de l’autobús. Sembla que no és una 
qüestió de terminis, sinó de manca de voluntat política de donar prioritat a l’autobús. 
L’autobús ha de ser eficient en relació amb els altres mitjans de transport. El nostre transport 
públic està bé, però pot estar infinitament millor. El pacte ha estat subscrit pel Govern i per 
això ha de complir allò acordat. En els treballs del Pacte per a la mobilitat va quedar molt 
clara la prioritat del transport col·lectiu.  
 
La Sra. Camps  diu que de la seva intervenció no es pot deduir, en cap cas, que l’equip de 
govern no aposta pel transport públic. El nou tram de carril bus o les noves línies han estat 
implementades per regidories socialistes. L’aposta del Govern pel transport públic és clara i 
diàfana, la més important dels darrers anys. Es planifica amb un Pla de mobilitat. No es 
pintarà un  nou carril bus d’avui per demà  sense la corresponent planificació o quan hi hagi 
obres que poden crear grans problemes circulatoris.  
 
El Sr. Presseguer  diu que el Pacte social està periodificat perquè quedés clar que conté 
compromisos, no només declaracions d’intencions. Els compromisos es poden reajustar en 
funció de circumstàncies que ho facin aconsellable. La comissió de seguiment pot establir i 
modificar prioritats. No li ha arribat cap mostra d’indignació dels representants del sindicats 
per aquesta qüestió.  
 
Es rebutja la moció amb 5 vots a favor dels grups d’ICV-EUiA, PP i ERC, 14 vots en contra 
del PSC i 7 abstencions del Grup de CiU i el regidor no adscrit.  
 
 
Punt número 48. Moció del regidor no adscrit Sr. Za pater perquè es prevegi que en el 
futur Museu de la Terra hi hagi un espai dedicat al  món de la pagesia 
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El Sr. Zapater  explica que la seva moció té com a origen la idea de fer a la nostra ciutat un 
museu de la pagesia, per considerar que aquesta activitat té una especial importància per a 
Lleida. Demana el vot afirmatiu dels grups a la proposta. 
 
La Sra. Rivadulla  diu que s’abstindrà de votar. Considera que la pagesia i l’horta són 
importantíssims per a la nostra ciutat. Comenta i valora l’aula municipal d’interpretació de 
l’horta (ubicada a Copa d’Or) en la qual es treballa des de l’Agenda 21 i la Regidoria de Medi 
Ambient. Creu que la proposta de la moció no ha estat prou meditada, s’hi ha volgut donar 
una solució molt ràpida. El Pla director de l’horta fixarà quina és la millor alternativa per 
difondre els coneixements sobre la pagesia i el medi. 
 
El Sr. Mitjans  diu que el seu grup no està en contra de la moció, però s’abstindran de votar 
perquè cal una visió més de conjunt en relació amb la pagesia vinculada a l’horta de Lleida. 
En l’acord es concreta un espai, aquest és el motiu de l’abstenció. El Grup d’ERC ja va 
demanar la incorporació al conjunt de les Basses d’un centre d’interpretació de l’horta, on hi 
podria ser present tot allò que es concreta en la moció. Creu que la proposta concreta de la 
moció hauria requerit més diàleg i estudi i amb major perspectiva de futur.  
 
La Sra. Horcajada  diu que també optaran per l’abstenció, ja que no han pogut participar en 
el consens dels acords proposats. Estan d’acord amb l’exposició de motius; la creació d’un 
museu de la fruita i de la pagesia era una de les propostes incloses en el programa electoral 
del PP. Creu que la decisió sobre la ubicació ha estat precipitada. Hi ha altres propostes per 
localitzar aquest museu com poden ser la nau de la farinera La Meta, el centre d’interpretació 
de les Basses, la Mitjana, etc. La importància del museu era mereixedora d’una millor 
reflexió.  
 
El Sr. Gavín  diu que el seu grup també s’abstindrà. No se’ls  va fer arribar cap text per poder 
consensuar-lo. Entenen que hi ha bona voluntat en la proposta del Sr. Zapater. El tema és 
prou important i el Grup de CiU ja ha plantejat alternatives en relació amb fer un museu que 
expliqui la història de  l’horta de la nostra ciutat en un sentit etnogràfic, més completes de la 
que es planteja ara. S’acaba de dir que en una moció no es pot resoldre el tema de la 
ubicació d’una quinzena de vehicles i ara es resol sobre un projecte molt més complex. La 
proposta del seu grup situava aquest museu a l’edifici de la Meta, amb un projecte estudiat i 
valorat. Creu positiu que el museu d’interpretació de la terra inclogui elements  relacionats 
amb l’agricultura i la producció agrària, però creu que aquesta iniciativa podria donar lloc a un 
projecte de ciutat molt més complet.  
 
La Sra. Parra  explica que la primera proposta del Sr. Zapater era la creació d’un museu de la 
pagesia; es va considerar que no era oportú adoptar una decisió en aquest sentit. Sí que es 
va considerar adient que en el futur museu de la terra s’inclogués un espai dedicat a la 
pagesia, la seva evolució i la influència que ha tingut en la nostra societat. El projecte de 
museu de la pagesia és tremendament ambiciós i això no es pot resoldre ni planificar en una 
moció.  
 

El Sr. Zapater  agraeix els vots de suport a la moció i lamenta les abstencions. Creu que no 
té res a veure el centre d’interpretació amb el museu. Agraeix cordialment la intencionalitat 
manifestada en les intervencions.  



 

 

 

 

 

 

 37 

 
El Sr. alcalde  diu  que no hi ha improvisació en el contingut de la proposta. El museu de la 
ciència (del qual “la Caixa” fa el projecte museogràfic) no abastarà tot el tema de la pagesia 
en sentit ampli. El Museu tractarà els temes del clima, la terra o l’aigua, que són la base 
troncal del projecte. Ja s’havia parlat amb el redactor del Pla museològic que dintre d’aquests 
eixos es faria un espai específic destinat a l’evolució de la tècnica agrícola a les terres de 
Lleida; amb un component més tecnològic que etnogràfic.  Hi ha temps per desenvolupar els 
altres components en un àmbit diferent, dins el museu de la pagesia.  
 
S’aprova amb 15 vots a favor del grup del PSC i del regidor no adscrit i 11 abstencions de la 
resta de grups.  
 
Punt número 49. Moció conjunta dels grups del PP i del PSC relativa a l’augment de 
dotació d’agents dels mossos d’esquadra a la ciutat  de Lleida 
 
La Sra. Horcajada  explica que en la reunió de la Junta Local de Seguretat del passat 16 
d’abril, presidida per l’Alcaldia, es va posar de manifest l’augment dels delictes contra el 
patrimoni a la nostra ciutat (en facilita les dades). Malgrat l’increment de dotació de la Policia 
local el dèficit d’agents de mossos d’esquadra continua sent molt gran a la regió de ponent i 
en especial a la ciutat de Lleida. Els sindicats diuen que hi ha un dèficit de 300 mossos a la 
regió policial. Fa esment a les constants queixes de petits comerciants i particulars. Per 
aquest motiu considera necessari instar, al Departament d’Interior, un augment urgent de les 
dotacions de mossos a la ciutat. La situació econòmica actual genera un augment dels 
delictes contra el patrimoni. Per aquest motiu cal augmentar el nombre d’efectius com una 
eina més (no l’única) per reduir el nombre d’aquests delictes. Cal augmentar la sensació de 
seguretat de la ciutadania, com a element per exercir el dret a la llibertat. Manifesta la 
satisfacció perquè l’alcalde hagi demanat més mossos d’esquadra. Per reforçar la seva 
petició és important el compromís d’un acord plenari. Es reitera a relacionar directament 
l’exercici del dret a la seguretat amb el dret a la llibertat.  
 
El Sr. Zapater  està d’acord amb la moció. S’ha produït un increment de la delinqüència i cal 
defensar el dret a la seguretat dels ciutadans.  
 
La Sra. Rivadulla  diu que moltes vegades la delinqüència és la darrera de les 
conseqüències d’una situació greu d’exclusió. Quan hom no té sortida personal o familiar es 
troba en una situació propícia per caure en algun tipus de delinqüència. La prevenció és 
importantíssima i per això han fet l’anterior moció. En aquests moments greus cal oferir a les 
famílies una certa seguretat sobre la garantia d’una renda de subsistència. Tot això està molt 
relacionat amb les qüestions relatives a la seguretat. Votaran a favor de la moció ja que han 
incorporat una esmena en la qual es deixa clar que ni el conseller ni el Govern ignoren que la 
ciutat necessita més efectius i que hi ha un compromís en relació amb la nova promoció de 
mossos. Caldrà debatre la quantitat d’efectius que cal assignar. Demanem que es compleixi 
allò que el conseller Saura ja ha dit que faria.  
 
El Sr. Mitjans  diu que hi votaran a favor; per augmentar la dotació el proper any i també els 
anys següents. Hi haurà convocatòries de mossos fins l’any 2015. Creu, però que a la ciutat 
de Lleida no hi ha alarma social.  
 
El Sr. Gavín  diu que també hi votaran a favor. Haurien votat també a favor de la moció si 
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s’hagués mantingut el text inicial que proposava el PP. El text és gairebé idèntic al d’una 
moció que va presentar el grup de CiU fa uns mesos. Explica que al gener de l’any 2008 CiU 
va presentar una moció en què va demanar més mossos. Ja s’havia produït un augment de 
delictes, en especial contra la propietat. Al Ple se’ls hi va negar que fos així i es va dir que les 
dades oficials encara no eren públiques. Tothom sabia que s’havia produït un increment dels 
fets delictius. Al cap de poc temps es va posar en evidència que el Govern amagava el cap 
sota l’ala i que quan negava l’augment de fets delictius estava intentant dissimular la realitat 
(que després es va confirmar). El 29 d’octubre de 2008 CiU va tornar a presentar una moció 
en què demanava  més mossos, perquè una de les respostes que s’havia donat per rebutjar 
la primera moció és que no en calien més. Avui es presenta una moció dient que ja se sap 
que amb el desplegament es van portar mossos de Lleida a altres llocs. El desplegament fa 
molt de temps que s’està fent. Al mes de gener del 2008 l’equip de govern va dir que no feien 
falta més mossos i que en la propera Junta de Seguretat es veuria que la tendència delictiva 
a la ciutat baixaria.  Al mes d’octubre del 2008 es va tornar a votar en contra de la moció de 
CiU. Sembla que es posa en evidència que el Govern o no vol votar les mocions de CiU o 
prefereix votar les d’altres grups, encara que siguin idèntiques. Però, el més important és que 
s’ha perdut un any. És evident que el deteriorament social i econòmic, malauradament, 
augmentaria els fets delictius. El Grup de CiU no vota a favor de les resolucions en funció de 
quin grup les presenti, sinó del contingut de la proposta. Per això hi votaran a favor.  
 
La Sra. Mestres  diu que les fluctuacions dels robatoris és una preocupació a la nostra ciutat. 
Explica que el 16 d’abril es va reunir la Junta Local de Seguretat i es va analitzar la situació 
d’acord amb les dades i estadístiques reals facilitades pels cossos de seguretat. Felicita els 
cossos de seguretat per la tasca que fan que qualifica de fenomenal. Cal parlar dels delictes 
contra el patrimoni, però també cal parlar de les detencions fetes a la ciutat i de les 
actuacions preventives. El Grup del PSC accepta aquesta moció consensuada i analitzada. 
Continuem reiterant al conseller Saura una petició ja plantejada per l’alcalde, a través del 
telèfon en reiterades ocasions, la línia de l’acord adoptat per la Junta Local de Seguretat en 
la reunió abans esmentada.  
 
La Sra. Horcajada  agraeix el suport de tots els grups. CiU havia presentat altres mocions en 
matèria de seguretat, però aquest fet no impedeix que els altres grups no en puguin proposar 
altres. Fa molt poc s’han conegut les dades de seguretat de tota Catalunya que reflecteixen 
l’increment de delictes contra el patrimoni.  
 
La Sra. Rivadulla  manifesta la satisfacció per l’acord. Aquesta moció no pretén moure una 
voluntat política del Govern de la Generalitat contrària a dotar a Lleida de més efectius, ans al 
contrari. El conseller Saura ja ha anunciat que en la propera promoció de mossos hi haurà 
efectius per a Lleida.  
 
S’aprova per unanimitat. 
 
Punt número 50. Moció conjunta de tots els grups mu nicipals relativa al projecte de 
central tèrmica de Mequinensa  
 
El Sr. Guallar  agraeix els esforços fets per tots els grups per aconseguir consensuar la 
moció presentada inicialment pel grup de CiU. Creu que el sentit de pronunciament del Ple és 
inequívoc i es fa costat a altres administracions (com la Diputació de Lleida) que també han 
acordat per unanimitat fer l’estudi que conté la part dispositiva de la moció.   
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S’aprova per unanimitat.  
 

 

 

PRECS I PREGUNTES 
 
Número 1.  La Sra. Horcajada explica que a finals de març es van publicar informacions de 
les declaracions del paer en cap segons les quals estaven molt avançades les negociacions 
entre la Paeria i la Diputació de Lleida per urbanitzar la plaça de la Maternitat i fer-ne un 
pàrquing subterrani. Es va dir que molt aviat hi hauria novetats. Al Ple de la Diputació de 
Lleida el president va negar la possibilitat d’arribar a un acord en un temps breu, atenent la 
situació econòmica actual i els problemes de finançament d’obres. Les manifestacions de 
l’alcalde i del president són totalment contradictòries. Per aquest motiu demana a l’alcalde 
que informi en quin estat es troben les negociacions i si és cert que hi haurà novetats en un 
període breu.  
 
El Sr. alcalde diu que s’està negociant aquesta qüestió; per part de l’Ajuntament ho fan la 
gerent d’Urbanisme i el cap del Gabinet d’Alcaldia. Explica que s’està interpretant el conveni 
que es va signar en el mandat anterior, quan la Diputació era presidida pel Sr. Gavín. S’està 
discutint com fer realitat aquest projecte. Al mateix temps s’estan fent contactes amb 
empreses constructores que puguin fer el pàrquing de la Maternitat. L’Ajuntament va 
renunciar a fer places d’estacionament a la plaça de Cervantes per acumular-les a la 
Maternitat i fer possible que fos rendible. S’està estudiant quin serà el cost d’urbanització de 
la plaça i que serà raonable exigir en concepte de cànon a qui exploti el pàrquing. Espera 
que hi hagi una solució a curt termini i es puguin licitar les obres. La millor aportació que es 
pot fer al Museu de Lleida és dotar-lo de la plaça i del pàrquing de l’illa. Hi ha voluntat d’acord 
entre les parts. 
 
El Sr. Presseguer comenta que en el Ple de la Diputació en cap moment el president va 
negar la possibilitat d’arribar a un pacte, ni es va negar que aquest acord pogués arribar amb 
una rapidesa positiva. El president va dir que cal tenir en consideració el context de crisi 
general. La possibilitat del pacte entre Diputació i Ajuntament existeix. Si hi ha alguna cosa 
que no hagi quedat prou clara es pot concretar en el marc de la Diputació, demanant els 
aclariments que calguin. 
 
La Sra. Horcajada explica que no ha dit en cap moment que no hi hagi voluntat de complir el 
conveni de l’any 2006. El que va dir el president de la Diputació és que no podia respondre 
de les paraules dites per una altra persona i que aquest tema s’estava treballant. És la 
mateixa resposta que es va donar a una pregunta idèntica del grup del PP feta al mes de juny 
del 2008. Es va donar a entendre que no hi havia solució a curt termini.  
 
El Sr. alcalde diu que espera que les persones que estan negociant per part de l’Ajuntament 
arribaran a curt termini a un acord.  
 
Número 2 . El Sr. Zapater formula un prec relatiu a la manca de cartells informatius en relació 
amb els monuments històrics i artístics de la ciutat. Els lleidatans sabem on estan situats i 
com arribar-hi, però a l’entrada de la ciutat manquen cartells per informar i facilitar l’accés a 
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aquests monuments. També són necessaris alguns cartells informatius en els carrers 
interiors. Per evitar dificultats a les persones que no són de la ciutat i per facilitar l’entrada i 
l’accés als monuments formula el prec d’augmentar el nombre de cartells informatius, tant a 
l’entrada de la ciutat com dins de la mateixa. 
 
El Sr. alcalde explica que durant aquest mandat i l’anterior s’han fet diversos plans de 
senyalització. Tots compartim la importància d’aquesta informació. 
 
La Sra. Camps diu que recentment s’han posat en marxa diversos plans de senyalització. Un 
dins el Centre Històric, per a vianants, en el marc de Pla de barris. S’ha reforçat el pla de 
senyalització d’orientació urbana (finalitzat el passat mes de març) amb 173 rètols nous, 
bàsicament per indicar estacionaments i instal·lacions d’interès. Par part de Turisme es 
renova periòdicament la senyalització dels monuments.  
 
El Sr. Zapater diu que si els plans previstos estan acabats, considera que cal incrementar el 
nombre de cartells, ja que encara no són suficients. El Sr. alcalde diu que pren nota de la 
petició.  
 
Número 3 . La Sra. Bergés manifesta que al seu grup li preocupa la política d’habitatge que 
s’està fent des de la Paeria. Han demanat (en l’EMU i en la Comissió Informativa 
d’Urbanisme) que s’acceleri la redacció del Pacte local per a l’habitatge. En informacions 
recents s’ha fet saber que a la demarcació de Lleida hi ha uns 3.000 habitatges en estoc, 
sense vendre. Si tenim en consideració que les previsions de l’equip de govern en el PAM 
contemplaven la construcció de 15.000 habitatges (als quals cal afegir els gairebé 4.000 més 
de l’ARE), la xifra d’habitatges nous és desmesurada (o, si més no, caldria actualitzar-la i 
revisar-la). Segons els informes publicats per la Generalitat, vendre un pis costa avui una 
mitjana de 32 mesos. Cal revisar les previsions de l’actual equip de govern en relació amb 
l’habitatge. Demana que es faci una reunió (del Consell econòmic i social o una comissió 
extraordinària) per corregir i actualitzar la xifra. 
 
El Sr. alcalde diu que les magnituds econòmiques de previsió sempre s’han de revisar. Creu 
que quan s’analitzen les xifres d’habitatge cal destriar la composició dels  elements que 
sumen. Possiblement la xifra global pugui ser excessiva. Però, a Lleida hem estat molts anys 
sense fer habitatges amb protecció oficial. Molt més temps encara sense fer habitatges de 
lloguer. Mai s’han fet habitatges amb protecció oficial, de lloguer i per a persones amb 
discapacitat. L’estudi de les tipologies ens fa veure que hi ha segments en els que n’hi ha 
mancança. Està d’acord en revisar la xifra global, però no es pot deixar de fer habitatges de 
lloguer, de lloguer assistit, amb protecció  oficial o destinats a famílies amb necessitats 
socials. Cal ajudar al mercat de la construcció, però els recursos públics s’han de posar en la 
direcció social adequada.  
 
La Sra. Camps explica que a la Comissió d’Urbanisme es va presentar la primera fase del Pla 
local d’habitatge, que era una fase de diagnòstic. Ara falta presentar la part de conclusions i 
de propostes executives del Pla, cosa que es farà properament. S’actualitzaran les dades 
que provenien del diagnòstic.  
 
La Sra. Bergés diu que la revisió de les xifres no comporta deixar de fer habitatge protegit; 
recorda que les propostes del seu grup sempre han anat en aquesta línia. Cal fer un cens 
dels habitatges desocupats. Hem de tenir (ara que ja estem a meitat de mandat) una idea 
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global de com està la situació, quines són les mancances i les fórmules a emprar. Si no 
afrontem ara el problema no arribarem a temps.  Demana que abans de l’estiu es faci alguna 
reunió per tractar aquestes qüestions. 
 
El Sr. alcalde diu que pren nota i que cal fer un estudi acurat. Si es posen al mercat els altres 
tipus d’habitatge social es generarà més demanda de la estrictament derivada del creixement 
poblacional. Esmenta com a exemples les actuacions específiques per a gent gran o per a 
l’emancipació de joves.  
 
Número 4 . El Sr. Guallar diu que en un mes es farà l’Aplec del caragol. Hi ha una certa 
polèmica a la FECOLL en relació amb l’hora de tancament de la festa als Camps Elisis. Vol  
saber si el Govern està treballant en aquesta qüestió i quina resposta es pot donar als milers 
de penyistes de la FECOLL que volen cloure més tard aquesta festa.  
 
El Sr. alcalde diu que s’està treballant i s’està parlant amb la FECOLL i amb els veïns de la 
zona. Cal harmonitzar el dret al lleure i la importància social de l’Aplec amb el legítim  dret al 
descans dels veïns, que durant un dies es veu penalitzat. Aquest equilibri ha de ser raonable. 
S’estan fent reunions amb la participació de les regidores de Cultura i de Seguretat. 
 
La Sra. Parra diu que no es tracta d’imposar una hora pel tancament de la festa. Cal 
harmonitzar la vida dels veïns i la festa major. S’ha fet una proposta a la FECOLL, tenint en 
consideració que les revetlles de festa major s’acaben  a les 4 de la matinada i a la mateixa 
hora s’apaga la música, tot i que la gent no marxi. En el cas de l’Aplec pot continuar la festa, 
però sense que les casetes tinguin la música alta fins a les 7 o les 8 del matí. A partir de les 4 
del matí els que vulguin continuar ballant poden anar a un dels pavellons. S’ha generat molta 
polèmica i cal fer compatible la festa amb el dret a poder descansar a partir d’una hora 
determinada.  
 
El Sr. Guallar diu que la proposta que ha explicat la Sra. Parra no ha tingut una bona acollida. 
El grup de CiU és conscient de la necessitat de conciliar els drets al lleure i al descans. Han 
fet alguna gestió i creuen que si es canvia l’hora de tancament de les 4 a les 5 de la matinada 
una bona part dels penyistes considerarien que han estat ateses les seves peticions. Explica 
que, a petició de la Federació d’Hostaleria, l’alcalde va acordar (el passat mes de gener) 
autoritzar el tancament dels locals de festa una hora més tard en dies determinats. En la 
normativa hi ha elements per poder prorrogar els horaris de tancament. Cal fer pedagogia i 
diàleg i la solució que proposen podria ser una bona alternativa.  
 
El Sr. alcalde diu que si s’han ampliat horaris ha estat en compliment de la Llei d’espectacles. 
Es pren nota de la proposta i es continuarà parlant. Tot i això creu difícil conciliar la son a 
partir de les 5 del matí. Està segur que s’arribarà a un consens. Si no hi ha consens es 
prendran decisions. El consens és un camí, si no hi ha consens cal adoptar decisions.  
 
Número 5 . El Sr. Padilla fa referència a una notícia recent feta pública pels mitjans de 
comunicació. S’ha dit que el Ministeri de Foment ha canviat el traçat de l’autovia de Lleida a 
Osca en el punt de la sortida directa a Gimenells i Pla de la Font i Sucs, que canviava i 
desapareixia. Explica que, alarmats, es va reunir la Junta de Sucs abans d’ahir i van acordar 
per unanimitat una moció en la qual rebutjaven la modificació del projecte de construcció de 
l’autovia Lleida – Osca (tram variant d’Almacelles) consistent en eliminar l’accés directe de la 
mateixa a la carretera de Sucs, que enllaça amb les poblacions de Gimenells, Pla de la Font i 
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Sucs. Demana que l’Ajuntament assumeixi la moció aprovada a Sucs i que l’alcalde faci les 
gestions oportunes al Ministeri perquè aquesta modificació no es produeixi. El Grup de CiU 
no està en contra de la solució donada per l’aeroport d’Alguaire, però pot ser complementari 
amb la connexió que ara es defensa.   
 
El Sr. alcalde diu que estudiarà aquesta qüestió, ja que ho ha rebut fa molt poc de temps. 
Normalment és fàcil aconseguir unanimitats per rebutjar quelcom. Els consensos i les 
unanimitats per acceptar alguna cosa costen força més. S’estudiarà seriosament per part 
d’Urbanisme i es veurà el traçat; en el seu cas es faran les al·legacions que es considerin 
oportunes.  
 
El Sr. Padilla insisteix en què no estan en contra de la solució d’Almacelles amb una sortida 
per l’aeroport de Lleida - Alguaire.  
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari 

Vist i plau 
L´alcalde

 


